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گروه خبر // اســتاندار هرمزگان از برگزاری اجلاس سفرای کشــورهای عضو اکو به میزبانی 
بندرعباس در روزهای 11 و 12 اسفندماه خبر داد.

    به گزارش خبرنگار دریا ، مهندس مهدی دوســتی اســتاندار هرمزگان با اشاره به برگزاری اجلاس سفرای 
کشورهای عضو اکو در هرمزگان، اظهار کرد: این اجلاس به ریاست دبیر کل اکو در روزهای 11 و 12 اسفندماه 

در شــهر بندرعباس برگزار می شود.وی افزود: برگزاری این اجلاس و نشست های مشترک با سفرا و رایزن های 
اقتصادی کشورهای عضو اکو، می تواند فرصت مناسبی برای طرح موضوعات استان هرمزگان و مزیت های مهمی 
همچون جایگاه تاریخی، سواحل طولانی، دسترسی به آب های آزاد، سرزمین های محصور در خشکی و قابلیت های 

ترانزیتی باشد.

» امام محله «
ظرفیتی فراموش شده 

در هرمزگان 
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مدیرکل تأمین اجتماعی هرمزگان خبر داد

برگزاری جشنواره 
کارستان ۱۴۰۰ در هرمزگان

استاندارهرمزگان خبرداد 

هدف گذاری توسعه 
وآبادانی۲هزار کیلومتر 
مرز ساحلی هرمزگان 

ادامه در همین صفحه

این اجلاس به ریاست دبیر کل اکو در شهر بندرعباس برگزار می شود

استاندار هرمزگان اعلام کرد

امروز، بندرعباس میزبان اجلاس 
کشورهای عضو اکو
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لزوم خروج آلاینده ها به خارج از شهر بندرعباس

صنوف مزاحم و آلاینده همچنان در شهر لانه کرده اند

ادامه از تیتر یک //
  اســتاندار هرمزگان با بیان اینکه امکانات 
موجود و وضعیت  پس کرانه بنادر بســیار 
موثرتر از تجهیزات و یا ظرفیت بنادر هستند، 
گفت: عــلاوه بر برنامه هایــی که دولت و 
ســازمان بنادر برای توسعه زیرساخت های 
بندری و نوســازی تجهیزات دارد، توسعه 
امکانات پس کرانه یــک گام موثر در این 
حوزه خواهد بــود و برگزاری این اجلاس 
یک گام موثر تسریعی در این مسیر محسوب 
می شود.دوســتی با اشــاره بــه برگزاری 
نشست های متعدد با سفرا و سرمایه گذاران 
کشورهای حوزه CIS ازجمله قرقیزستان، 
قزاقســتان، ارمنســتان و تاجیکســتان با 
محوریت استفاده از ظرفیت بندر و پسکرانه 
بندر شهید رجایی، افزود: بین المللی شدن 
هرمزگان مهمترین گام در توسعه استان است 
 و حتماً باید ایــن گام را برداریم چرا که ما 
نمی توانیم صرفاً بــا راهبردهای داخلی و 
فعالیت های دریایی به رشــد قابل توجهی 
دســت پیدا کنیم و باید بتوانیم این ظرفیت 

را فعال کنیم.اســتاندار هرمزگان، راه اندازی 
و بازگشایی دفاتر کنسولگری و ایجاد دفاتر 
شرکت های بزرگ سرمایه گذاری کشورهای 
عضو اکو و همسایه  ایران در استان هرمزگان 
را از دیگر موضوعات مطرح شده در مذاکرات 
با سفرای کشورها طی چهار ماه گذشته اعلام 
کــرد و گفت: این مذاکرات پیشــرفت های 
خوبی داشــته و با توجه به راهبرد سیاست 
خارجی دولت سیزدهم برای توسعه روابط 
اقتصادی، این اتفاق می تواند به تعمیق روابط 
با کشورهای همســایه و کشورهای منطقه 
بیانجامد و بسیار پیش برنده باشد؛ استفاده 
از ظرفیت پســکرانه و بندر شهید رجایی 
 برای ترانزیت کالاهای مورد نیاز همسایگان 
می تواند گام موثری در راســتای توســعه 
روابط اقتصادی با کشــورها باشد. مهندس 
دوستی، خاطرنشــان کرد: استان هرمزگان 
می تواند بســتر مناســبی را برای صادرات 
مجــدد فراهم کنــد و تمــام ظرفیت های 
خشــکی، دریایی و جزایر استان باید فعال 
شــود.وی اظهار امیدواری کرد، با توجه به 

پیش بینی نشســت های جداگانــه رایزنان 
اقتصــادی و ســفرای کشــورها با بخش 
خصوصی، قراردادها و تفاهم نامه های قابل 
توجهی در استان به امضاء برسد.مقام عالی 
اجرایی استان همچنین گفت: در بخش دولتی 
نیز با توجه به دستورکارهای مشخص، با هر 
یک از ســفرای عضو اکو نشست هایی در 
حاشیه اجلاس برگزار و سند جامع اقتصادی 
 و ســرمایه گذاری اســتان نیــز رونمایی 
می شود. وی ادامه داد: در تدوین این سند، 
مشوق هایی برای ســرمایه گذاران مختلف 
 در ســطوح خرد، میانی، کلان واستراتژیک 
پیش بینی شده اســت که این اطلاعات در 
اختیار سفرای کشورها قرار خواهد گرفت 
و سفرای کشــورها با نیازسنجی ذائقه بازار 
اطلاعــات جدیــد را در کارگروه های که 
تشکیل شده در اختیار ما قرار خواهند داد.
اســتاندار هرمزگان به نشست اخیر خود با 
اقتصاد هم  معاون ســرمایه گذاری وزارت 
اشــاره کرد و گفت: در این نشســت اعلام 
شــد که هرمزگان در حوزه اقدامات مربوط 

به جذب ســرمایه گذاری پیشرو است.وی 
بیان کرد: ما باید بیشترین بهره را از تحولات 
جهانی بریم و باید با فوریت از این فرصت ها 
در راســتای منافع کشور و استان هرمزگان 

استفاده شود.
  مهندس دوستی، همچنین از تولید فیلم های 
کوتاه برای معرفی جاذبه های گردشــگری 
استان خبر داد و افزود: این ویدئوها به منظور 
شناساندن دُرِّ گرانبهای خلیج فارس »استان 
هرمزگان« و بــه زبان های مختلف دنیا در 

حال آماده شدن است.

استاندار هرمزگان اعلام کرد

امروز، بندرعباس میزبان اجلاس کشورهای عضو اکو
 

   

 گروه گزارش  // مدیرعامل منطقــه ویژه اقتصادی
 خلیج فــارس از افتتاح دفتر ICT این منطقه عظیم 
اقتصادی خبر داد و گفت: در افقی پنج ساله و در کنار 
توسعه فازهای دوم و ســوم به دنبال آن هستیم تا 
منطقه ویژه ی اقتصادی خلیج فارس را به »شهر تمام 
الکترونیک« تبدیل کنیم تا پایلوت و الگویی برای سایر 

مناطق ویژه و آزاد کشور باشد.
  به گزارش خبرنگار دریا ، »حسن خلج طهرانی« افتتاح 
دفتر ICT منطقه ویژه خلیــج فارس را اقدامی مهم در 
راستای تقویت زیرساخت های این منطقه عظیم اقتصادی 

ارزیابی کرد و گفت: علی رغم نیازسنجی صورت گرفته 
در سنوات گذشــته به دلایل مختلف موضوع ایجاد این 
دفتر معوق مانده بود که سرانجام در سال 1398 بار دیگر 
این پــروژه را بازطراحی کردیم تا بتوانیم با الکترونیکی 
کردن بیشتر امور روند توسعه را سرعت بخشیم.وی ضمن 
بیان این که پیمانکار این پژوه را از میان شرکت های معتبر 
عضو شــورای عالی انفورماتیک انتخاب کردیم، افزود: 
بالغ بر 3۰ میلیارد ریال در این پروژه سرمایه گذاری شده 
است که فاز اول آن به افتتاح رسید.مدیرعامل منطقه ویژه 

اقتصادی خلیج فارس اضافه کــرد: این پروژه نیازهای 
متعدد شــرکت های بزرگ صنعتی درون منطقه و اجرای 
پروژه هــای IT در حومه منطقــه را فراهم می کند و در 
فاز اول اجرایی شــعبی در گیت ورودی منطقه با میزان 
اشتغال زایی 1۰ نفر با خدماتی همچون اجرای پروژه های 
شــبکه، نیازســنجی ارتباطات WAN و LAN و 
پشــتیبانی از اتوماســیون های اداری و صنعتی و ارائه 
خدمات نرم افزاری و سخت افزاری و خدمات پیشخوان 
دولت در نظر گرفته شده اســت.وی افتتاح این مرکز را 
سبب کاهش هزینه ها ازجمله هزینه های نیروی انسانی، 
تأمین تجهیزات و خدمات مهندسی عنوان کرد و گفت: با 
افتتاح این دفتر تمرکز خدمات دهی به شرکت های منطقه 
در حوزه ICT تجمیع می شــود و صنایع و شرکت های 
منطقه و حتی کارکنان و خانــواده آنان نیز می توانند از 
این خدمات بهره مند شــوند.خلج طهرانی افزود: در افقی 
پنج ساله و در کنار توسعه فازهای دوم و سوم به دنبال آن 
هستیم تا منطقه ویژه ی اقتصادی خلیج فارس را به »شهر 
تمــام الکترونیک« تبدیل کنیم تا پایلوت و الگویی برای 

سایر مناطق ویژه و آزاد کشور باشد.
  وی در پایان سرمایه گذاران را برای سرمایه گذاری های 
بیشــتر به این منطقه عظیم اقتصادی دعوت کرد و بیان 
داشــت: مناطق ویژه اقتصادی دارای مزایاي متعدد براي 
سرمایه گذاران و تولیدکنندگان هستند و امیدوارم در سال 
آینده نیز بیش ازپیش با ارتقای زیرســاخت ها بتوانیم در 

مسیر آبادانی ایران اسلامی گام برداریم.

با هدف افزایش بهره وری صورت گرفت  

 افتتاح دفتر ICT منطقه ویژه خلیج فارس

گــروه خبر // رییس اتــاق بازرگانی، صنایــع، معادن و 
میزبان  هرمزگان  اســتان  گفت:  هرمزگان  کشــاورزی 
 سران کشورهای عضو اکو هســت و در واقع این اجلاس 

آینده نگری اقتصادی برای ایران محسوب می شود.
   به گزارش خبرنگار دریا ، محمد،ضا صفا در نشســت خبری 
با حضور استاندار هرمزگان، اظهار داشت: این اجلاس علاوه بر 
اینکه به تقویت دیپلماســی منطقه ای، همکاری های اقتصادی 
و روابط با همســایگان کمک می کند دســتاوردهای بسیاری 
 خوبی برای استان هرمزگان به دنبال خواهد داشت که بازدید از 

ظرفیت های استان در بخش بندری در این سفر نیز می تواند به 
توسعه روابط تجاری ما با این کشورها کمک شایانی کند.وی افزود: 
جمهوری اسلامی ایران به عنوان یکی از پایه گذاران این سازمان 
و جایگاهی که در ســطح منطقه دارد طبیعتا می تواند به عنوان 
یک عضو اثر گذار نقش آفرینی کند.صفا تاکید کرد: برنامه های 
اتاق بازرگانی هرمزگان برای سفر سران اجلاس برگزاری ضیافت 
همراه با سخنرانی شــخصیت های اقتصادی استان  و همچنین 
برگزاری نشست سفرا با فعالین اقتصادی در زمینه های آبزیان، 
ترانزیت و کشاورزی اســت که امید است شاهد دستاوردهای 
خوبی در این بخش ها باشــیم.رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان 
 در بخش دیگری از سخنان خود افزود: اتاق بازرگانی هرمزگان 
 در دور نهــم  فعالیــت هیــات نماینــدگان بــا تعامل خوب 
دســتگاه های دولتی به ویژه اســتاندار استان هرمزگان جناب 
آقــای مهندس دوســتی در بخش روابط بین الملل توانســت 
کارنامه قابل قبولی ارائه دهد که کســب رتبه ســوم در بخش 
تجــارت خارجی خــود گواهی اســت بر ایــن مدعا. وی 

بیان داشــت: در حــال حاضر اهمیت بخــش خصوصی در 
تقویــت روابط بیــن المللی برای بخش دولتی کاملا مشــهود 
 اســت و بخش خصوصی در اســتان هرمزگان با تعامل ویژه 
دستگاه های مربوطه توانسته اســت جایگاه خود را در استان 
تقویت و در تصمیم گیری های اقتصادی نقش بســزایی را ایفا 
نماید. وی تصریح کرد: برگزاری وبینار با کشــورهای سنگال، 
پرتغال، هند، دیدار با سفیر تاجیکستان، ایتالیا، قزاقستان و دیدار 
با سفیر فرانسه،.... از جمله تلاش های اتاق بازرگانی هرمزگان 
برای گســترش روابط اقتصادی با کشورهای هدف بوده است.

همچنین تشــکیل میز تخصصی عمان، میز قطر، میز اوراسیا و 
میز تخصصی هند، لهستان و پاکستان نیز جهت تسهیل در امور 
تجاری این کشورها در اتاق راه اندازی شده که آماده پاسخگویی 
فعالان اقتصادی هستند.وی در پایان تصریح کرد: در حال حاضر 
کشورهای توسعه یافته به ظرفیت های تجاری استان هرمزگان به 
خوبی واقف هستند و امید است برگزاری این اجلاس در استان 

دستاوردهای بسیار خوبی به دنبال داشته باشد.

اجلاس اکو ،آینده نگری اقتصاد ایران محسوب می شود



بازدید معاون وزیر صمت از ایزوایکو
    گروه خبر // محســن صالحی نیا معاون وزیر صمت و رئیس هیأت 
عامل ایدرو با حضور در مجتمع ایزوایکو ضمن  بازدید از بخشهای مختلف 
این مجموعه صنعتی طی یک نشســت مسائل مختلف و چالشهای این 
صنعت را مورد بررسی قرار دادند.  به گزارش خبرنگار دریا ؛ گفتنی است که 
آقایان مهدی صادقی نیارکی معاون برنامه ریزی و توسعه ، خلیل قاسمی 
رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت استان هرمزگان، سید امیر امیر زاد 
مدیر شرکت شهرک های صنعتی استان هرمزگان، محمدرضا حسینی مدیر 
توسعه صنایع دریایی و هوایی ، مدیرعامل ، اعضا هیأت مدیره و معاونین 
ایزوایکو ضمن همراهی دکتر صالحی پس از بازدید گروه ها و بخشهای 
مختلف مجتمع در جلســه ای مشــترک موارد، مشکلات و چالشهای 
 پیش روی این صنعت را مورد بررســی قرار دادند.  در این جلســه دکتر 
سلمان ضربی مدیرعامل مجتمع ایزوایکو ضمن ارائه گزارشی از فعالیتها، 
شــرایط و برنامه های در دســت اقدام افزودنــد؛ در حال حاضر گروه 
شناورهای کوچک نیاز به بازسازی دارد که با انجام طرح توسعه این بخش 
و تهیه تراول لیفت هم ظرفیت بازار ما افزایش میابد و هم تعداد بیشتری 
از شناورها را بتوانیم پذیرش کنیم که یک فرصت بسیار مناسب خواهد 
بود.  ســپس دکتر صالحی نیا ریاست سازمان گسترش و نوسازی صنایع 
ایران با بیان اینکه سرعت بخشیدن و شرایط مناسب در برنامه های پیش 
رو نیاز به یک عزم جدی دارد تاکید کردند؛ دکتر ضربی به عنوان مدیرعامل 
باید روح تازه ای در کالبد این مجتمع بدمد و با تلاش مجموعه ایزوایکو 
را در مسیر پویایی قرار داده تا با ایجاد منابع و تعامل در بخشهای مختلف 
از تمامی ظرفیتها، دانش مدیریت و تاسیسات عظیم در راستای حرکت 
بهتر رو به جلو و رشد و ارتقاء این صنعت بهره گیری بشود.  در پایان دکتر 
صالحی نیا ضمن تشکر از اقدامات صورت گرفته به بحثهای انجام شده 
در حوزه های درآمد و ساماندهی منابع انسانی در جهت مدیریت مؤثر و 
بررسی زوایای مختلف مسائل این صنعت اشاره کرده و افزودند، ایدرو این 
آمادگی را دارد تا در کنار مجتمع ایزوایکو باشد و در مسیر پیش رو کار 
را به جلو ببرد همچنین  امید داریم که فضایی جدید برای مجتمع ایجاد و 
با اجرایی شدن قراردادها، تلاش و کار جدی در آینده ی پیش رو میتوانیم 

شاهد ارتقاء سطح عملکرد و توسعه در بخشهای مختلف فعالیتها باشیم.

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان :
امتحانات شبه نهایی پایه دوازدهم 

برای ارتقای علمی دانش آموزان است
   گــروه خبر //  مدیرکل آموزش و پــرورش هرمزگان گفت: امتحانات 
شبه نهایی پایه دوازدهم برای ارتقای علمی دانش آموزان است.محمد قویدل 
در حاشــیه بازید از حوزه های برگزاری این امتحانات، در نواحی یک و دو 
بندرعباس، گفت: این آزمون ها در راســتای اجرای سند تحول بنیادین، ارتقا 
علمی و آمادگی دانش آموزان پایه دوازدهم متوسطه دوم نظری برای شرکت 
 در امتحانات نهایی خردادماه 1۴۰1 و همچنین شناسایی نقاط ضعف و قوت 
دانش آموزان برگزار می شود.وی ادامه داد: آزمون یاد شده برای سه درس هدف 
در رشته های ریاضی فیزیک، علوم تجربی، علوم انسانی و معارف اسلامی از 
شاخه نظری، برای بیش از 9 هزار دانش آموز پایه دوازدهم در بازه زمانی ۷ 
تا 1۴ اســفند ماه 1۴۰۰پیش بینی شده است که تحلیل و نتایج آن در اختیار 
مدارس و دانش آموزان قرار خواهد گرفت.به گفته مدیرکل آموزش و پرورش، 
توسعه برنامه های کمی و کیفی در راستای ارتقا دانش و مهارت دانش آموزان 
برای شــرکت فعال در امتحانات نهایی و آزمون سراسری با رویکرد علمی و 
هدفمند در دستور کار آموزش و پرورش استان است و از همه ظرفیت ها در 
تحقق این مهم بهره گرفته می شود.به گزارش مهر، قویدل اظهارامیداوری کرد؛ 
با تحقق برنامه های تدوینی و عملی شدن راهبردهای هدفگذاری شده که بر 
استفاده حداکثری از منابع و ظرفیت ها متمرکز است شاهد دستاوردهای خوبی 

در راستای عدالت آموزشی و ارتقا جایگاه استان در سطح کشور باشیم.
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سرمقاله

   درحالیکه انتظار می رفت با اجرای طرح »امام محله« در هرمزگان 
مانند ســایر مناطق کشور ، ساکنان محلات با استفاده از این ظرفیت 
بتوانند بخشــی زیادی از مشکلات شان را در حوزه های مختلف با 
حضور امام محله پیگیری و برطرف نمایند، اما بنظر می رسد طرح امام 
محله در استان بخوبی اجرا نشده است ونیاز است این طرح با جدیت 
بیشــتری در استان اجرایی شود و هرمزگان از این ظرفیت معنوی به 
میزان بیشتری بهره ببرد. گفته می شود پیگیری مشکلات و حل مسائل 
مردم، یکی از وظایف مهم »امام محله« اســت و این موضوع نشان 
می دهد که اگر در محلات و مســاجد محلات، امامان محله حضور 
فعالی را داشته باشند، حتی در پیشگیری از آسیب های اجتماعی  و 
رفع مشــکلات مردم می توانند اثرگذار باشند. امام محله می تواند با 
شبکه سازی و استفاده از توانمندی ها و ظرفیت های مردمی  یک نیروی 
واکنش سریع و آماده به خدمت در حل مسأله های محله داشته باشد. 
امامان محله با توجه به جایگاه اجتماعی و ظرفیت هایی که در جوامع 
محلی خود دارند و همچنین با افزایش نقش و کارکرد اجتماعی، درواقع 
می توانند نماینده افکار عمومی در پیگیری های مسائل اجتماعی باشند.
انجام کار به صورت تشکیلاتی و با استفاده از ظرفیت های همه اقشار 
و گروه ها به ویژه جوانان از دیگر وظایف یک امام محله اســت که با 
استفاده از ظرفیت مردم می توان قدم های بزرگی برداشت. بهره گیری و 
استفاده از امکانات مؤسسات و نهادهای دولتی و غیردولتی از دیگر 
وظایف یک امام محله اســت و در سایه ارتباط و پیگیری مؤثر امام 
محله می توان بســیاری از پروژه های عمرانی، تفریحی،  ورزشی و 
فرهنگی را به کمک این مؤسســات و ادارات در محلات ایجاد کرد. 
محلات حاشیه ای و بافت های فرسوده و سکونتگاه های غیررسمی 
حتی در بندرعباس که بیش از نیمی از جمعیت این شــهر را در خود 
جای داده واز آن طرف میزان آســیب های اجتماعی در این مناطق 
بسیار بالاست واز طرفی دیگر کمبود اماکن تفریحی، فرهنگی، ورزشی 
و.... دیده می شــود وبازگشایی معابر مورد توجه جدی قرار نگرفته 
است که اگر امام محله در این مناطق فعال باشد و ارتباط صمیمانه ای 
را با ساکنان برقرار کند، علاوه بر فعالیت های فرهنگی و مذهبی در 
مساجد، می تواند پیگیری امورات و مشکلات محلات را با استفاده از 
ظرفیت ساکنان برعهده و از سنگر مسجد پیگیری های لازم را داشته 
باشد و گام های اساسی را برای رفع مشکلات اهالی بردارد. حتی برای 
کارآفرینی و یا اشتغالزایی در داخل محلات و یا از طریق صنایع و....؛ 
امام محله می تواند پیگیری های لازم را با همراهی جوانان و ساکنان 
محلات داشته باشد . برای کاهش آسیب های اجتماعی نیز امام محله 
می تواند با مشارکت و شناختی که اهالی از ظرفیت های محله دارند 
و کم وکاستی ها را بخوبی می شناسند، بطور حتم می تواند خدمات 
اثرگذاری را داشته باشــند. در همین راستا ضرورت دارد طرح امام 
محله در محلات و روستاهای استان بطور دقیق وکامل اجرایی شده تا 
مردم اثرات حضور امام محله را در مناطقی که زندگی می کنند، لمس 
کنند وبا همراهی همدیگر بتوانند گام هایی اثرگذار را در جهت رفع 
مشکلات و ارتقای امنیت، خدمت رسانی و رفع تبعیض و بی عدالتی 

در این مناطق شاهد باشند.
    علی زارعی

»امام محله«؛ ظرفیتی فراموش شده در هرمزگان 

گروه خبــر //  با حکم معــاون وزیر و 
رئیس سازمان بهزیستی کشور »سامیه 
جهانشاهی« به عنوان سرپرست جدید 
هرمزگان  اســتان  بهزیستی  کل  اداره 

منصوب شد. 
  آیین تکریم و معارفه سرپرســت بهزیستی 
استان هرمزگان با حضور »علیرضا انجلاسی« 
مشــاور رئیس و مدیر کل حوزه ریاســت 
ســازمان بهزیستی کشــور، »علی رئوفی« 
معاون سیاسی امنیتی و »حسین امیرتیموری« 
مدیرکل دفتــر امور اجتماعــی و فرهنگی 
استانداری هرمزگان، »مجتبی معین وزیری« 
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان، 
اعضای شورای اداری و کارشناسان اداره کل 

بهزیستی استان هرمزگان برگزار شد.
   به گــزارش ایســنا ؛ در این مراســم با 

 اهدای لــوح از خدمــات »دکتــر ابراهیم 
حسن نژاد« سرپرست پیشین تقدیر و با حکم 
معاون وزیر و رئیس سازمان بهزیستی کشور 

»سامیه جهانشاهی« به عنوان سرپرست جدید 
 اداره کل بهزیستی اســتان هرمزگان معرفی 

شد.

گــروه خبر // حجت الاســلام حیدری 
ســراجی ، عضو شــورای اسلامی شهر 
بندرعبــاس در نطق پیش از دســتور 
سی امین جلســه رسمی این شورا گفت 
: لازم مــی دانم از رئیــس کل محترم 
دادستان  و  هرمزگان  استان  دادگستری 
جهت  به  بندرعباس،  شهرستان  محترم 
 حضور در محله درخت سبز بندرعباس ، 
دیدار با اهالی این محله تقدیر و تشــکر 

نمایم. 
  امیــدوارم تــداوم ایــن قبیل دیــدار ها و 
بازدیدهــا، گره گشــای مشــکلات عدیده 
ولی نعمتان انقلاب باشــد و توشه ای گردد 
برای آخرت همه مســئولینی که دلسوزانه و 
بی ریــا ، و بدون نیــت خودنمایی در میان 
 مــردم حضور یافتــه و پــای درد دل آنان 
می نشــینند. به گــزارش خبرنــگار دریا ؛ 
وی ادامــه داد :  قصــد داشــتم در این نطق 

به ســوالات همشــهریان عزیزی که دائماً و 
با نگرانــی در خصوص وضعیــت احداث 
 شــهربازی پیگیری مــی نمایند بــه طور 
مفصل بپردازم، اما برای جلوگیری از ســنگ 
اندازی هــای مجدد از بیــان آن خودداری 
نموده تا ان شــاا. . . در موعد مقتضی مراحل 
و مشــکلات تحقق وعده شهربازی را جهت 
ثبت در تاریــخ در این صحن به اطلاع مردم 
برســانم و لازم می دانم از مدیران و پرسنل 
شــهرداری بندرعباس در خصوص تکمیل 
تقاطع غیر هم ســطح که طی مدت 5 ماه با 
تکمیل 35 درصد پیشرفت فیزیکی باقی مانده 
 و در آســتانه بهره برداری قرار گرفته تشکر 
کنم . حیــدری عنوان کرد :  اما در آســتانه 
فرا رســیدن ایام نــوروز و لــزوم آمادگی 
 بــرای پذیرایی میهمانان نــوروزی نیز لازم 
 مــی دانم بــه همه مدیــران شــهرداری و 
بــه  رســان  خدمــات  هــای   دســتگاه 

مسافران نوروزی متذکر گردم، بر اساس پیش 
بینی ها، شهر بندرعباس در ایام تعطیلات عید 
پذیــرای یک تا دو میلیون مســافر نوروزی 
خواهد بود و لازم است پیش بینی ها لازم در 
این خصوص انجــام و ارگان های ذیربط در 
امر مسافران نوروزی، با قبول مسئولیت حوزه 
فعالیت خود از شــانه خالی کردن و انداختن 
بار مســئولیت بر دوش شــهرداری و سایر 
نهادهای مرتبط جدا پرهیز نمایند و چنانچه 
این اختلافات ادامه پیدا کند چرا مردم شــهر 
بندرعباس به جای ما بســوزند ، باید ما 11 
نفر فدای مردم شــویم زیرا ما لیاقت خدمت 
گذاری به مردم را نداریم . این عضو شــورا 
ادامه داد : کمتر از ســه هفته دیگر سفرهای 
نوروزی به شهر بندرعباس آغاز خواهد شد 
و متاسفانه شاهدیم ، کمبود علائم ترافیکی و 
راهنما و همچنین ناقــص بودن درب دریچه 
های منهول فاضلاب در بسیاری معابر موجب 

کدورت خاطــر میهمانان عزیــز نورورزی 
خواهد بود. لذا ضمن تشــکر از اداره آب و 
فاضلاب از فرماندهی محترم انتظامی شهرستان 
بندرعباس و دستگاه قضایی درخواست دارم 
، برخورد جدی تری با سارقین اموال عمومی 
خصوصاً، منهول های فاضــلاب که جان و 
مال همشــهریان عزیزمان را به خطر انداخته 
برخورد جــدی تری نمایند. وی گفت : نکته 
دیگر در خصوص مشکلات پرسنل زحمت 
کش شهرداری بندرعباس است. متاسفانه طی 
ســال های اخیر، برخی افراد ، علی رغم علم 
و اطلاع از ممنوعیت قانونی و بخشنامه های 
متعدد وزارت کشور در خصوص ممنوعیت 
جذب نیروی انســانی، بنا به دلایلی با پارتی 
بازی و رانت مسئولیتی خود ، اقدام به جذب 
 گســترده و بی ضابطه نیروی انسانی نموده و 
هزینه ســنگین و کمرشکنی متحمل گردیده 
است . منصب ها در نظام اسلامی امانت هستند 
و هر مدیری که از این امانت برای اســتخدام 
اقوام و خویشــاوندانش استفاده نموده باید به 
مردم معرفی گردد تا در کسب مناصب بعدی 
میزان امانــت داری افراد مــلاک عمل قرار 
گیرد . وی در پایان گفت :  همچنین به سایر 
مدیران شهرداری و یا سایر ادارات استانی نیز 

صراحتاً، هشدار می دهم با هرگونه کم کاری و 
تاخیر بدون تعارف و اغماض ، برخورد خواهیم 
نمود و عاملان تاخیر در خدمت رسانی را به 
مردم معرفی خواهیم نمود. چندین ماه است در 
محدوده روبروی بازار قدیم بندرعباس و اسکله 
شهید حقانی در تمام ساعات شبانه روز شاهد 
ترافیک سنگین هستیم، و هیچ مدیری تاکنون 
خم به ابرو نیاوره اســت ، هرچند با پیگیری 
های انجام شــده چند روزی است عملیات 
نصب آن آغاز شده اما ، یقین بدانید اینجانب 
، تــا معرفی این کم کاری و اتلاف وقت مردم 
، آرام نخواهم نشست و این هشدار را به سایر 
مدیران چه در حوزه شهرداری بندرعباس و 
چه در ســایر ادارات می دهم که از کم کاری 

 گروه خبر //  استاندار هرمزگان گفت: بیش از2 هزار کیلومتر نوار 
ساحلی با احتساب جزیره های استان برای توسعه و آبادانی بیشتر 

مناطق ساحلی هدف گذاری شده است. 
   مهدی دوستی در نشست شورای مسکن استان هرمزگان که با دستور 
کار بررسی طرح نهضت ملی ساخت مســکن در شهرستان های استان 
هرمزگان برگزار شد، افزود:در راستای تحقق این امر طرح های شهرسازی 
و ســاخت مسکن با هدف افزایش سهم شهرهای استان هرمزگان از نظر 

دسترسی ساحلی باید افزایش پیدا کند و سکونتگاه ها در مناطق ساحلی 
توسعه یابد.

   وی ادامه داد: اضافه کردن نواحی ساحلی به محدوده شهرها و همچنین 
احداث شهرهای جدید در مناطق ساحلی، منجر به ایجاد بافت ساحلی 
زیبا برای شهرها می شود، لذا در اجرای طرح نهضت ملی ساخت مسکن 
در هرمزگان، توســعه شهرهای ساحلی و مسکونی سازی سواحل مورد 
توجه قرار گیرد.اســتاندار هرمزگان همچنین بر لزوم مکاتبه با دبیرخانه 

شــورای عالی مناطق آزاد تجــاری، صنعتی و ویــژه اقتصادی جهت 
تعیین تکلیف اراضی در این مناطق تاکید کرد و خواســتار بررسی نیاز 
ســالانه و چهار سال آینده زمین و مســکن در هرمزگان شد و تصریح 
کرد: واگذاری های زمین در استان باید با دقت بیشتر و بررسی دقیق تر 
انجام شود.به گزارش ایرنا،از 1۰3هزار کیلومتر مربع مساحت هرمزگان 
۶۷هزارکیلومترخشکی و31هزارکیلومتر مربع آن ساحل دریایی و جزیره 

1۴ گانه استان را تشکیل می دهد.

استاندارهرمزگان خبرداد 

هدف گذاری توسعه وآبادانی۲هزار کیلومتر مرز ساحلی هرمزگان 

 گروه خبر // مدیرکل تأمین اجتماعی هرمزگان 
“کارســتان 1۴۰۰” جهت  برگزاری جشنواره  از 
تجلیل از چهره های برتر کارآفرینی و کارفرمایی 
هرمزگان و با هدف تقویت اکوسیستم کارآفرینی 

استان خبر داد. 
   عباس اکبری، در نشست خبری » جشنواره کارستان 
1۴۰۰« اظهار کرد: اساس شکل گیری این سازمان بر 
اساس اصل سه جانبه گرایی است. یک ضلع این اصل 
کارآفرینان، یک ضلع کارمندان و کارگران و یک ضلع 
دولت است و بر همین اساس سازمان تأمین اجتماعی 
شکل گرفته و خدماتی را به بیمه شدگان ارائه می کند.

وی افزود: در بین این 3 ضلع کارآفرینان نقش اساسی 
و مهمی ایفا می کنند. مشارکت این حوزه از حق بیمه 
کارمندان و کارگران حدود 23 درصد اســت.مدیرکل 
تأمین اجتماعی هرمزگان تصریح کرد: ما در هرمزگان 
غریب به 3۰ هزار کارگاه و مؤسسه داریم که به صورت 
مستمر با آن ها ارتباط داریم.  صاحبان مشاغل دایره 
گســترده ای هســتند و ما برای اینکه به یک گفتمان 
مشــترک برســیم باید تعاملات خوبی داشته باشیم.

اکبری گفت: طرح 3۰۷۰ در راســتای ارتباط بهتر با 
کارفرمایان اجرا شده اســت. در این طرح دیگر نیاز 
به ارائه لیست های بیمه دســتی نیست و از این پس 
لیست ها به صورت آنلاین ارسال می شود. از ابتدای 
ســال جاری حدود 22۰ هزار فقره لیست اینترنتی 
دریافت کرده ایم. همچنین نام نویســی بیمه شدگان و 
ابلاغ الکترونیک نیز در این طرح فعال شــده است.

وی ادامــه داد: یک فعالیت دیگــری که به صورت 

پایلوت در برخی کارگاه ها شــکل گرفته فعال سازی 
پرونــده الکترونیک کارگاه اســت. امیدواریم که در 
سال جدید همه پرونده ها به الکترونیکی تبدیل شوند.

مدیرکل تأمین اجتماعی هرمزگان عنوان کرد: تدوین 
و تلخیص بخشــنامه های اداری نیز در دســت اقدام 
است. در راســتای رفع موانع تولید یک ستاد تسهیل 
مشکلات فعالیت کارگاه ها شــکل گرفت و در سال 
1۴۰۰ بیش از ۴5۰ ســتاد تشــکیل شد.اکبری بیان 
کرد: در ســال 1۴۰۰ بخشودگی جرائم از اردیبهشت 
تا تیرماه اتفاق افتاد و افرادی که متأثر از شرایط کرونا 
بودند شامل این بخشودگی شدند. در تأمین اجتماعی 
هیئت های بدوی برای رسیدگی به اعتراضات صاحبان 
کسب و کار داریم که در سال جاری هزار و 538 فقره 
پرونده در این هیئت ها تعیین تکلیف شــده است. در 
هیئت تجدید نظر نیز 5۴1 پرونده مورد رسیدگی قرار 
گرفته است.وی اضافه کرد: در ماه گذشته اتاق فکری 

تشکیل دادیم که متشکل از نمایندگان تمام تشکل های 
کارفرمایی، کارگری و بازنشســتگی است و در ذیل 
هسته مرکزی کارگروه های تخصصی ایجاد شده است.

مدیرکل تأمین اجتماعی هرمــزگان اظهار کرد: برای 
تجلیل از چهره های برتر کارآفرینی و کارفرمایی استان 
تحت عنوان جشــنواره کارستان 1۴۰۰ در تاریخ 12 
اسفند ماه ساعت 1۴ با حضور مسئولین استانی برگزار 
می شــود. امیدواریم بتوانیم گام مؤثری در راســتای 
تقویت اکوسیستم کارآفرینی استان برداریم.اکبری بیان 
کرد: در این جشــنواره از 11 تن از کارفرمایان برتر 
استان تجلیل صورت میگیرد. شاخص های مختلفی از 
جمله پرداخت حق بیمه، ارتقای اشتغال، مشارکت در 
تولید و … در انتخاب کارفرمایان برتر مؤثر بوده است.
به گزارش ایسنا ؛ وی اظهار کرد: تعداد بیمه شدگان از 
ابتدای سال تا کنون نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

2 و نیم درصد رشد داشته است.

مدیرکل تأمین اجتماعی هرمزگان خبر داد

برگزاری جشنواره کارستان ۱۴۰۰ در هرمزگان

دادگستری  کل  رئیس   // خبر  گروه 
محله درخت  در  با حضور  هرمزگان 
و عشا  مغرب  نماز  بندرعباس،  سبز 
را در بین نمازگزاران مسجد حضرت 

صاحب الزمان »عج« به جا آورد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ در شــب 
 شــهادت حضرت امام موســی کاظم 
»علیه الســلام«، رئیس کل دادگستری 
هرمزگان به همراه جمعی از مســئولان 
قضایی با حضور در  مســجد حضرت  
محله درخت  الزمان »عــج«  صاحب 
ســبز بندرعباس، نماز مغرب و عشا را 
 در بین نمازگزاران این مســجد به جا 

آورد. 
  مجتبی قهرمانی رئیس کل دادگستری 
استان هرمزگان و هیأت همراه، همچنین 
 تا ســاعتی پــس از پایان نمــاز در 
 بیــن نمازگــزاران مســجد حضرت 
صاحــب الزمــان »عــج« و اهالــی 
محله درخت ســبز حاضر شدند و به  
 مطالبات و مشــکلات آن ها رسیدگی 

نمودند. 
  رئیس کل دادگستری استان هرمزگان 
در جریان این دیدار طی ســخنانی، با 
 اشــاره به منویات مقــام معظم رهبری 
»مــد ظله العالــی« در خصوص لزوم 

حضور مسئولان دســتگاه قضایی در 
بین مردم و همچنین تأکیدات ریاســت 
محترم قوه قضاییــه در این خصوص، 
هــدف از این دیدار را عــلاوه بر اقامه 
فریضه نماز جماعت، بررسی مشکلات 
و دغدغه های مــردم از نزدیک عنوان 
نمود و خاطر نشان ساخت: بدون تردید، 
حضور در جمع مردم ثمرات زیادی دارد 
و به همین دلیل، این موضوع به صورت 
ویژه در دستور کار دستگاه قضایی استان 

هرمزگان می باشد. 
  گفتنی اســت؛ در حاشــیه این دیدار 
مردمی که دادســتان عمومی و انقلاب 

بسیج حقوقدانان  مسئولان  بندرعباس، 
و دفتــر حمایت قضایی از بســیجیان 
و ایثارگران اســتان هرمزگان، اعضای 
کمیسیون حقوقی شورای شهر بندرعباس 
و جمعی از مسئولان قضایی و اجرایی 
نیز حضور داشتند، رئیس کل دادگستری 

و هیأت همــراه در مراســم عزاداری 
 شــهادت حضرت امام موســی کاظم 
»علیه الســلام« در جمع خانواده های 
معظم شهدا و اهالی شریف و ولایتمدار 
محله درخت ســبز بندرعباس شرکت 

نمودند.

رئیس کل دادگستری هرمزگان :

حضور در جمع مردم در دستور کار دستگاه قضائی استان است

حجت الاسلام حیدری سراجی 
عضو شورای اسلامی شهر بندرعباس هشدار داد 

معرفی عاملان تاخیر در خدمت رسانی به مردم
» جهانشاهی« سرپرست جدید بهزیستی هرمزگان شد

گروه خبــر // اقدامات لازم در خصوص محاســبه و پرداخت 
عیدی مســتمری بگیران اعم از بازنشستگان ، از کارافتادگان 
و بازماندگان  به انجام رســیده و مبلغ عیدی به حساب بانکی 

مستمری بگیران واریز می شود   .
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ امســال مبلغ عیدی یک میلیون و ۶۰۰ 
هزارتومان می باشد که به منظور رفاه حال مستمری بگیران متاهل ، 
مبلغ ۴۰۰ هزار تومــان بابت عیدی عائله مندی اضافه بر اصل مبلغ 
عیدی  به آنها پرداخت خواهد شــد . همچنین به ازای هر فرزند نیز 

یکصد و 5۰ هزارتومان به مبلغ عیدی افزوده می شود . 
  » عبــاس اکبری« مدیر کل تامین اجتماعــی هرمزگان اعلام کرد 
اقدامات لازم در خصوص محاسبه و پرداخت عیدی مستمری بگیران 
اعم از بازنشســتگان ، از کارافتادگان و بازماندگان  به انجام رسیده و 
مبلغ عیدی  به حساب بانکی مستمری بگیران واریز می شود . امسال 
مبلغ عیدی یک میلیون و ۶۰۰ هزارتومان می باشد که به منظور رفاه 
حال مستمری بگیران متاهل ، مبلغ ۴۰۰ هزار تومان بابت عیدی عائله 

مندی اضافه بر اصل مبلغ عیدی  به آنها پرداخت خواهد شد . همچنین 
 بــه ازای هر فرزند نیز  یکصد و 5۰ هزارتومان به مبلغ عیدی افزوده 
می گردد  .اکبری ادامه داد : مبلغ  عیدی مستمری بگیران مجرد مبلغ 
یک میلیون و ششــصد هزارتومان خواهد بود . مبلغ عیدی مستمری 
بگیری که دارای همسر می باشد ولی فرزندی را  تحت پوشش ندارد 
مبلع دو میلیون تومان و مبلغ عیدی مستمری بگیری که علاوه بر همسر 
یک فرزند نیز تحت کفالت خود دارد مبلغ دو میلیون و یکصد و پنجاه 

هزار تومان خواهد بود .
   مبلغ عیدی فرزندان حداکثر تا ســه فرزند و سقف ۴5۰هزار تومان 
قابل پرداخت خواهد بود .اکبری افزود: مستمری بگیران می توانند با 
مراجعه به ســامانه خدمات غیر حضوری سازمان تامین اجتماعی به 
آدرس eS.TAmIN.Ir  فیــش عیدی خود را دریافت نمایند.مدیرکل 
تامین اجتماعی هرمزگان در پایان با اشاره به اینکه 5۷ هزار مستمری 
بگیر در ســطح اســتان وجود دارد. گفت : مبلغ عیدی پرداختی به 

مستمری بگیران استان نزدیک  به  ۷۰میلیارد تومان است.

پرداخت عیدی مستمری بگیران تامین اجتماعی هرمزگان 

آگهی مزایده  
به موجب پرونده اجرائی کلاسه ۱۴۰۰۰۰۲۶۰ دو دانگ یک قطعه باغی به وسعت ۲۸ هکتار واقع در شهرستان رودان معروف کوه آسمان قلعه کمیز دارای پلاک ثبتی ۱۵۵۳ فرعی از 
۱۴- اصلی )یک هزار و پانصد و پنجاه و سه فرعی از چهارده اصلی( مفروز و مجزی شده از شماره پانصد و پنجاه و سه فرعي قطعه یک تفکیکی واقع در بخش سه حوزه ی ثبتی رودان 
است، به حدود : شمالا: در سه قسمت که قسمت دوم آن غربی است.اول غیره بطول )۲9۰/۰۰( دویست و نود متر به محدود است به دره، دوم غیره بطول )۱۲۰/۰۰( یکصد و بیست 
متر محدود است به دره، سوم غیره بطول )۶۰/۰۰( شصت متر محدود است به دره، شرقا: در دو قسمت که قسمت دوم آن جنوبی ست، اول غیره بطول )۶۸۰/۰۰( ششصد و هشتاد متر 
به محدود است به دامنه تپه، دوم غیره بطول )۱۰۰/۰۰( یکصد متر به محدود است به دامنه تپه، جنوبا: غیره به طول )۳۰۰/۰۰( سیصد متر به شماره باقیمانده پانصد و پنجاه و سه فرعی 
از چهارده اصلی، غربا: غیره بطول )۸۶۰/۰۰( هشتصد و صد متر به شماره باقی مانده پانصد و پنجاه و سه فرعی از چهارده اصلی، میزان اجرا دو دانگ از شش دانگ باغ فوق به صورت 
مشاع که کل بیست و هشت هکتار فوق تحت پوشش و زیرکشت درختان مرکبات از نوع لیمو میباشند، باغ فوق با فنس فلزی به ارتفاع ۲/۵ متر محدود گردیده و منبع تامین آب آن یک 

حلقه چاه عمیق در فاصله دو کیلومتری مجهز به پمپ برقی و ترانسفور ماتور صد کاو با لوله ۱۶۸ با متراژ ۲۰۰۰ متر انتقال آب صورت میپذیرد و همچنین یک باب استخر ذخیره آب و یک باب منزل مسکونی 
و منزل نگهبانی به همراه انبار ذخیره نهاده های کشاورزی در ملک مذکور به صورت مشاع وجود دارد. دارای سند مالکیت اصلی با شماره چاپی ۳۶۰۸۳۶ سری د 9۱ که در صفحه۲۸۲ دفتر املاک جلد ۱۰9 ذیل 
شماره ۱۶۰۷۷ بنام بختیار امیری ثبت و صادر گردیده که برابر اجرائیه سند رهنی و شرطی شماره ۴۰۵99 مورخ ۱۳99/۱۲/۱۴ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱۱۵ شهر رودبار استان کرمان که به نفع بانک کشاورزی 
شعبه اسلام آباد در قبال مبلغ 9،۱۰۰،۰۰۰،۰۰۰ ریال بازداشت گردیده و طبق نظر کارشناس رسمی به مبلغ ۵۷۰۷۳9۶۰۰۰۰ ریال معادل پنجاه و هفت میلیارد و هفتاد و سه میلیون و نهصد و شصت هزار ریال ارزیابی 
 شده . پلاک فوق از ساعت 9 الی ۱۲ دوشنبه مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۲۳ در شعبه اجرا اداره ثبت اسناد و املاک رودان واقع در رودان بلوار شهید چمران مجتمع اداری اداره ثبت اسناد و املاک از طریق مزایده به فروش 
می رسد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ۱۰ درصد از مبلغ پایه کارشناسی به حساب سپرده ثبت و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش 
را ظرف ۵ روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده واریز نکند مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد 
شد. مزایده از مبلغ ۵۷.۰۷۳.9۶۰.۰۰۰ ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً  فروخته می شود کلیه هزینه های قانونی به عهده برنده مزایده است و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول خواهد شد ضمناً چنانچه 

روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد.۱۶۲ م/ الف- تاریخ انتشار: ۱۴۰۰/۱۲/۱۱
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تحلیل های مهم اجتماعی

معضل روز بچه  ها چاقی ست

نگرانی اولیا چاقی ست

کرونا مشکلات خود را داشت

تنبلی اول، انتها چاقی ست

هر غذایی که تندتر بخوریم،

فودبلاگر شویم یا چاقی ست؟

دکتری توی اینستا می گفت

یک وجب بین مرگ تا چاقی ست

جای تعمیم نیست چون شاید

در ژن خوب اغنیا چاقی ست

این همه کسب و کار و رزق حلال

قرص و دمنوش و غیره با چاقی ست

طبق تحلیل اهل فن حتی

ورم اقتصاد ما چاقی ست

گرچه قاچاق ضد تولید است

زندگی این زمانه قاچاقی ست

از کجا تا کجا کش آمده شعر!

پس قرار من و شما چاقی ست

پای تبلت نشسته اند، چه خوب!

تپلی هایشان کجا چاقی ست؟

  سوده سلامت

***

گران نشو

ای رفته از فراق تو تاب و توان من

سوزانده است نرخ تو تا استخوان من

دانه بلند و نیمه؛ به هر شکل قانعیم

برگرد بی تو مثل کویر است خوان من

ماهی و مرغ و گوشت که دیگر توهم است!

بالا نرو تو هم ز خیال و گمان من

گرد سبوس های تو وقت نبودنت

چون سرمه گشته روشنی دیدگان من

یک دم بیا به سفره  من چون بدون تو

پایین نمی رود ز گلو تکه نان من

رفتی خوراک خوان ز ما بهتران شدی

یک لقمه هم بیا و بشو نوش جان من

مسئول وقت توصیه کرده گران نشو!!

پس گاز نده ندو! که برُیدی امان من

یک ذره هم به توصیه ها گوش کن عزیز!

رویانده مو ز این همه گفتن زبان من

یک شب به خواب سفره  من لااقل بیا

دانه بلند خوشمزه، اما گران من! 

  فرشته پناهی

طنز

حسن سیلاوی سرویس استان ها //  نماینده اهواز 
در مجلس شــورای اسلامی گفت: مسئولان کشور 
باید در بحث منشا خارجی ریزگردهای خوزستان 
چاره ای بیاندیشند و با کشورهای همسایه به ویژه 
کشور عراق رایزنی هایی داشته باشند که نتیجه آن 

حل مشکل ریزگردهای استان باشد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ سید کریم حسینی ، با اشاره 
به وقوع ریزگرد در هفته های اخیر در خوزســتان اظهار 
کرد: ریزگردهایی که در چند وقت اخیر در شــهرهای 
خوزستان شاهد آن هستیم برای مردم استان مشکل ساز 

شده است؛ هرچند که عمده منشا این ریزگردها خارجی 
بوده است.

وی افزود: مســئولان کشور باید در بحث منشا خارجی 
ریزگردهای خوزستان چاره ای بیاندیشند و با کشورهای 
همسایه به ویژه کشور عراق رایزنی هایی داشته باشند که 

نتیجه آن حل مشکل ریزگردهای استان باشد.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: 
البته باید به این نکته توجه داشــت که منشــا برخی از 
گردوخاک های خوزســتان، کانون های محلی و داخلی 

است و باید به حل این معضل نیز توجه جدی شود.

حســینی عنوان کرد: باید به بحث بودجه منابع طبیعی و 
پروژه هایی که در سال های اخیر در بحث مهار ریزگردها 
در دســتور کار قرار داشته اســت، توجه ویژه شود تا 
اقدامات صورت بگیــرد و  اقدامات در این حوزه نیمه 
تمام و رهاشده باقی نمانند و شاهد اثرگذاری هزینه های 

انجام شده در بحث مهار ریزگردها باشیم.
   وی ادامــه داد: اگر به این مســایل و مهار کانون های 
ریزگرد داخلی بی توجه باشیم، قطعا مجددا شاهد وقوع 
ریزگردها از این کانون ها خواهیم بود که این مساله برای 

مردم استان بسیار مشکل ساز است.
   عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: 
توجه به حل مســاله ریزگردها در خوزستان مساله ای 
است که باید به جد در دستور کار مسئولان کشور قرار 
گیرد و به شکلی عمل شود که نتایج آن برای مردم قابل 

لمس باشد.

نماینده اهواز عنوان کرد

برای منشاء ریزگردهای خوزستان چاره اندیشی شود

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها // استاندار بوشهر گفت: شکل گیری خوشه های خدمات فنی مهندسی در 
صنایع نفت گاز و پتروشیمی در استان بوشهرضروری است.

   به گزارش خبرنگار دریا ، احمد محمدی زاده در بازدید از شرکت شهرک های صنعتی بوشهر و در نشست با مدیران شرکت 
شهرک های صنعتی با اشاره به اهمیت شهرک ها و نواحی صنعتی است در استان بوشهر گفت: این شهرک ها حاصل ۴۰ سال 
کار جمهوری اسلامی است.استاندار بوشهر افزود: با روی کار آمدن دولت آیت الله رئیسی روند اصلاح امور در شهرک های 
صنعتی و سرمایه گذاری در این شهرک ها بهبود یافته اما مایل به شتاب بیشتری هستیم.استاندار بوشهر گفت: به منظور تسریع 
در فرایند کار ســرمایه گذاران در شهرک های صنعتی باید زمینه صدور مجوز بی نام در صنایع کوچک فراهم شود و پس 
از اهلیت سنجی سرمایه گذار بتوانند بدون معطلی کار خود را انجام دهد.استاندار بوشهر با تاکید بر حمایت از راه اندازی 

کلینیک های کسب و کار خواستار حمایت از جوانان فعال در شرکت های دانش بنیان استان بوشهر شد.

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // استاندار یزد 
گفت: توجه به اصلاح و تربیت مددجویان باید در اولویت 
کار مسئولان زندان ها باشد ، زیرا این کار در پیشگیری 

از بازگشت مجددآنها به ندامتگاه ها بسیار موثر است. 
   بــه گزارش  خبرنگار دریا  ؛ ، مهران فاطمی در بازدید از 
قسمت های مختلف زندان مرکزی استان افزود: مهمترین بخش 
باید توجه به اصلاح و تربیت زندانیان باشــد.وی با اشاره به 
نقش عوامل اقتصادی در وقوع جرم و جنایت اظهارکرد: یکی 
از زمینه های گرایش افراد به ســمت اعمال مجرمانه مشکل 
اقتصادی و نداشتن شغل در جامعه است، از این رو پرکردن 
این خلا ضمن کاهش آمار جمعیت کیفری، از ارتکاب مجدد 

 اعمال مجرمانه نیز جلوگیری می کند. فاطمی با تاکید بر اجرای 
برنامه های حرفه آموزی و توانمندســازی زندانیان تصریح 
کرد: از اینکه در زنــدان کارگاه های تولیدی برای آموزش 
مددجویان وجود دارد به آموزش صنعت هم توجه می شود، 
یعنی مســئولان به درســتی درک کرده اند که شغل عامل 
اساسی در کاهش جمعیت کیفری است.یزد سه ندامتگاه دارد 
که تعداد مددجویان زندانی آن سه هزار و 5۰۰ نفر است که 
۶۷ نفر آنها هم اکنون به دلیل جرایم غیرعمدمالی در زندان 
بسر می برند.یزد یک میلیون و 23۶ هزار نفر جمعیت دارد 
که 8۷ درصد در 2۴ شــهر و بقیه در روســتاها و آبادی ها 

زندگی می کنند.

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //
مدیر کل راه آهن یزد از رشد قابل توجه 
1۳۵ درصدی در حــوزه جذب و حمل 
بارهای صادراتی در عملکرد امسال این 

اداره کل خبر داد.
    بــه گــزارش خبرنگار دریــا ؛ رحمت 
رحمت نــژاد در این خصــوص گفت: در 
راســتای حمایت از صنعت ملــی و تولید 
داخلی، کاهش مصرف سوخت های فسیلی 
و حامل هــای انرژی،کاهــش هزینه های 

حمل و نقل و همچنین پیاده ســازی اقتصاد 
مقاومتی، اداره کل راه آهن منطقه یزد توانست 
طی گذشت 11 ماه از سال جاری، رکوردی 
قابل توجه را در زمینه بارهای ریل پسند و 
صادراتی، با جذب و حمل هشــت هزار و 
۷3۴ تن محموله  و رشد 135 درصدی این 
میزان نسبت به مدت مشابه سال گذشته، به 
ثبت برساند.مدیر کل راه آهن یزد تصریح کرد: 
بارهای صادراتی مذکور شامل محموله های 
آهن آلات و فولاد، شیشــه، کاشی، نایلون، 

رزین و غیره اســت که در این میان، محموله 
شیشه از مبدا اردکان با تناژ دو هزار و 832 
تن و محموله میلگرد با تناژ سه هزار و 5۰۰ 
تن از مبدا یزد، برای اولین بار در سال جاری 
توسط این اداره کل جذب و حمل شده است.
رحمت نژاد خاطر نشــان کرد: میزان جذب 
و حمــل بارهای صادراتی تا پایان بهمن ماه 
ســال جاری، از لحاظ تناژ 135 درصد و از 
لحاظ تعداد واگن 1۷۰ درصد رشــد داشته 
که پیش بینی می شــود تا پایان سال جاری 
این میزان رشــد به بیش از 15۰ درصد در 
تناژ و بیــش از 2۰۰ درصد در تعداد واگن 

افزایش یابد.

استاندار یزد: 

 توجه به تربیت و اصلاح مددجویان زندانی 
در اولویت کارها باشد

رشد ۱۳۵ درصدی صادرات ریلی راه آهن یزد
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استاندار بوشهر تاکید کرد

ضرورت شکل گیری خوشه های خدمات
 فنی مهندسی در صنایع بوشهر

مهران ســلطانی نژاد سرویس اســتان ها // معاون هماهنگی امور 
اقتصادی استاندار بوشهر گفت: در چند روز اخیر عرضه برخی از اقلام 
کالاهای اساسی بویژه روغن خوراکی به دلیل تأخیر در واردات مواد 
اولیه با کمبود مواجه شده بود که با برطرف شدن این مشکل بزودی 

وضعیت بازار روغن در این استان به ثبات می رسد. 
  علی باســتین افزود: 1۰ روز پیش محموله مواداولیه وارداتی تولید روغن 
خوراکی ترخیص و در اختیار کارخانه ها قرار گرفت.وی بیان کرد: در این 
مدت بازار با ذخایر موجود در انبارها کنترل شد و با تامین مواد اولیه، تولید 
به حد کافی انجام شده و به بازار تزریق می شود.باستین ادامه داد: این چرخه 
تولید و توزیع، یک دوره زمانی دارد و از چهار روز پیش عرضه روغن در 
بازار شتاب گرفته و  تا 2 روز آینده بازار از روغن اشباع می شود.وی افزود: 
در  چهار روز گذشته نیز 1۴۰ تن روغن در سوپرمارکت های محله ای استان 
بوشهر توزیع شده است. باستین یادآور شد: همزمان فروشگاه های زنجیره ای 
نیز با تامین و عرضه کالاهای اساسی، بخشی از نیاز بازار را پاسخ می دهند.

وی ادامه داد: در روزهای اخیر بیش از 12۰ تن شــکر ســهمیه خانوارها 
توزیع شــده و 1۴۰ تن دیگر نیز در حال بســته بندی برای توزیع است و 
همچنین 5۰۰ تن ســهمیه جدید نیز به استان بوشهر اختصاص یافته است.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار بوشهر گفت: به مردم استان اطمینان 
می دهیم، همانند سایر نقاط کشور، کالاهای اساسی از جمله روغن، شکر، 
برنج و مرغ به اندازه کافی ذخیره سازی شده و هیچگونه نگرانی در این زمینه 
وجود ندارد.وی افزود: با عرض پوزش به علت کمبود چند روزه روغن، از 
شهروندان می خواهیم با آرامش و به اندازه نیاز خرید کرده و از خرید مازاد 

بپرهیزند زیرا این امر موجب تقاضای کاذب و فشار به بازار می شود.

بازار روغن خوراکی در بوشهر بزودی به ثبات می رسد

  // ها  اســتان  حسن سیلاوی سرویس 
استاندار بوشــهر گفت: میزان آب سد 
وقابل  پایدار  اکنون  دلواری  رئیســعلی 
اعتماد بــوده و حدود ۵۷ درصد ظرفیت 

سد آبگیری شده است.
   احمد محمدی زاده در حاشــیه بازدید از 
سد رئیسعلی دلواری اظهار کرد: هدف از این 
بازدید بررسی میزان آب سد است که اکنون 

پایدار وقابل اعتماد بوده و حدود 5۷ درصد 
ظرفیت سد آبگیری شده است.

  وی در ارتباط با پروژه شبکه آبیاری دشت 
شــبانکاره هم عنوان کرد: هدف دیگر ما از 
سفر به شــبانکاره پیگیری و تسریع در آغاز 
عملیات اجرایی پروژه شــبکه فرعی آبیاری 
دشت شبانکاره است.استاندار بوشهر تصریح 
کرد: در سفر رئیس جمهور به استان برای این 
پروژه اعتبار گرفتیــم و اعتبار آن تخصیص 
یافته و تکمیل این پروژه در اقتصاد معیشتی 
مردم شبانکاره و تولید محصولات کشاورزی 

مهم است.
  محمدی زاده بازدید از وضعیت کشاورزی 
منطقه شــبانکاره را از دیگر هدف سفر خود 
به این شهر ذکر و بیان کرد: بهروری ما از آب 
خوب نیســت و باید به استفاده از روش های 

مختلف از این آب استفاده بیشتری کرد.

استاندار بوشهر:

۵۷ درصد ظرفیت سد رئیسعلی دلواری آبگیری شده است

  

مهران ســلطانی نژاد ســرویس استان ها // مشــاور امور 
مجلــس مدیرعامل شــرکت خدمات حمایتی کشــاورزی 
گفت: در زمان حاضر با وجود همه مشــکلات و تنگناها، این 
 شــرکت ۴۵۰ هزار تن انواع کود شــیمیایی در انبارهای خود 

ذخیره سازی کرده است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ،علی بازوند در آیین معارفه سرپرســت 
شــرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان بوشــهر افزود: با توجه 
به ذخیره ســازی و تمهیدات اندیشیده شــده اکنون حتی کود پاییزه 
ســال زراعی آینده نیز در انبارهای این شــرکت ذخیره ســازی 
شــده اســت.وی بیان کرد: با وجود تحریم ها و ســایر مشکلات 
 داخلــی و خارجی یکــی از جاهایی کــه هیچ دغدغــه ای در 
زمینه تامین کود مورد نیاز کشــاورزان نداشــت شــرکت خدمات 
حمایت کشــاورزی بود.   بازوند اضافه کرد: در این مدت کشــور 
مشــکلات مختلفی از جمله اعتصاب کامیــون داران، تحویل ندادن 
کود از طرف پتروشــیمی ها، تغییرات نرخ ارز از حالت ترجیحی به 
نیمایی را پشــت سرگذاشت اما شرکت خدمات حمایتی کشاورزی 
توانســت کود مورد نیــاز جامعه هدف را تامین کنــد.  وی یادآور 
شــد: هم اکنون اعتماد به شرکت خدمات حمایت کشاورزی دربین 
شــرکت های بین اللملی بالا اســت بطوریکه حاضرنــد کود را به 
صورت اعتباری و ۶ ماهه تحویل دهند.مشــاور مدیر عامل شرکت 
خدمات حمایتی کشــاورزی و مدیرهماهنگی امور استان های این 
 شــرکت گفت: در دولت جهادی و انقلابی ســیزدهم ماموریت های 

ویــژه ای به وزارت جهاد کشــاورزی در زمینه امنیت غذایی محول 
شده که در این راستا شرکت خدمات حماتی کشاورزی نیز در زمینه 
تامین کود و سم مورد نیاز کشاورزان ماموریت ویژه ای برعهده دارد.
فرزام پوررمضان افزود: استان بوشهر با داشتن مبدا عسلویه که موظف 
به تامین کود اوره کشــور است یکی از پشتیبان های اصلی و مبادی 
استراتژیک شرکت خدمات حمایتی کشاورزی به شمار می رود.  وی 
تاکید کرد: پایش و نظارت، صدور حواله الکترونیکی، تامین به موقع 
نهاده ها و هدفمند کردن آنها و توجه به کشــت قــراردادی از جمله 
محورهای مهم پیش روی شرکت خدمات حمایتی کشاورزی است. 
سرپرست سازمان جهاد کشاورزی اســتان بوشهر گفت: این استان 
بواسطه میزبانی پتروشیمی عسلویه مسئولیت تامین 5۰ درصد کود اوره 
مورد نیاز کشاورزی کشور را برعهده دارد و سهم امسال پیش بینی شده 
یک میلیون تن اســت که تاکنون 9۰۰ هزار تن تامین شده است.نوذر 
منفرد افزود: ســهم کود فسفاته کشور اگر 35۰ تا ۴۰۰ هزار تن باشد 
5۰ درصد این میزان در استان بوشهر تولید می شود.  وی اظهار کرد: تا 
کنون 18 هزار تن کودهای فسفاته، پتاسه و اوره در استان بوشهر تامین 
و به وســیله 38 کارگزار در بین کشاورزان استان بوشهر توزیع شده 
است. منفرد یادآور شد: در زمان حاضر کار صدور حواله 1۰۰ درصد 
به صورت الکترونیک در استان بوشهر انجام می شود و کشت قراردادی 
در زمینه گندم نیز به صورت 1۰۰ انجام شده است.  در این آیین خسرو 
عمرانی به عنوان سرپرست شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان 

بوشهر معرفی و از خدمات شاپور رضایی تقدیر شد.

مشاور امور مجلس مدیرعامل شرکت خدمات حمایتی کشاورزی : 

 ۴۵۰ هزار تن کود شیمیایی در کشور 
ذخیره سازی شد
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فرهنگ وهنر

 سخنگوی وزارت امور خارجه :
  رویداد بین المللی انتخاب پایتخت زبان فارسی 

برگزار می شود
  سرویس فرهنگی // ســخنگوی وزارت امور خارجه از نهایی شدن 
طرحی در قالب جایزه بین المللی ایرانشناســی خبر داد و گفت: انتخاب 
پایتخت زبان فارسی، در آینده نزدیک برگزار خواهد شد.سعید خطیب زاده 
در هشتمین گردهمایی سالانه مؤسســه های فعال در زمینه آموزش زبان 
فارسی در جهان با همکاری بنیاد سعدی و وزارت امور خارجه امروز در 
دانشکده روابط بین الملل وزارت امور خارجه، برگزار شد، با اشاره به این 
که تجلی هویت ایرانی در زبان فارسی گفت: زبان فارسی در منظومه ۴5۰ 
میلیونی همسایگان ایران گسترده است.وی با اشاره به اهمیت و خجستگی 
تاسیس بنیاد سعدی، افزود: در راستای برنامه های وزارت امور خارجه باید 
مشکلاتی را که وجود دارد برطرف کرد که این کار یک نهاد، یک وزارتخانه 
یا یک دستگاه نیست، مهمترین مسئله ما وضعیت زبان فارسی برای ایرانیان 
خارج از کشور است، ما باید بدانیم که چقدر توانسته ایم آنها را حفظ کنیم.
خطیب زاده با برشمردن سیاست های وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران در حوزه گسترش و حفظ زبان فارسی، اظهار داشت: برخی برنامه های 
احیای زبان فارســی به خاطر ایران هراسی ها به مشکلاتی خورده است، 
حمایت از موسسات آموزش زبان فارسی، همکاری های دانشگاهی، افزایش 
بورس های تحصیلی، جوایز و جشنواره های زبان فارسی، همه در حوزه 
کار وزارت امــور خارجه بودند و من باید به صراحت بگویم که نتایج ما 
متوازن نیســتند و در برخی کشورها مثل سنگال، شبه قاره هند، خارکف، 
اسلواک، کرسی های زبان فارسی افزایش پیدا کرده است اما در ارمنستان ما 
از 18 مدرسه فارسی زبان به 11 مدرسه رسیده ایم. ما باید خبرهای خوش 
و خبرهای نگران کننده را بایــد در کنار هم قرار بدهیم تا این پازل کامل 
شود و بتوانیم یک تصویر درست از وضعیت زبان فارسی داشته باشیم. وی 
با تشریح کارهایی که تاکنون انجام شــده، از نهایی شدن بانک اطلاعات 
زبان فارسی در وزارت امور خارجه خبر داد و گفت: این بانک اطلاعاتی 
امروز می تواند وارد فاز نهایی شود این اطلاعات هدایتگر فعالیت هایی است 
که در آینده می توانیم انجام بدهیم.ســخنگوی دستگاه دیپلماسی از ارائه 
طرحی به عنوان انتخاب پایتخت زبان فارسی از سوی وزارت امور خارجه 
 خبر داد و گفت: کارهای پژوهشــی آن صــورت گرفته و در قالب جایزه 
بین المللی ایران شناسی برگزار خواهد شد. این کار می تواند مبنای فرهنگی 
قابل توجهی باشد.خطیب زاده افزود: یکی از ماموریت های خاصی که به 
نمایندگی کشورها داده ایم این است که به طور جدی با بنیاد سعدی همکاری 
کنند، از ظرفیت دانشگاه ها و موسسات خصوصی هم استفاده می کنیم و این 
کارها را به طور جدی پی گرفته یکی از کارهای مهم ما تجهیز اتاق ایران در 
کشورهای مختلف است، ۷ هزار کتاب برای تجهیز گوشه های ایران به سراسر 
جهان ارســال کرده ایم.سخنگوی وزارت امور خارجه اضافه کرد: یکی از 
مواردی که به عنوان دولت با آن دچار مشکل هستیم فرستادن استادان زبان 
فارسی به کشورهای مختلف است که هماهنگی ها با وزارت علوم نیز تاکنون 
به نتیجه کامل و درســتی نرسیده است.وی با اشاره به سابقه تدریس زبان 
فارسی گفت: من فکر نمی کردم روزی در حوزه گستره زبان فارسی در این 
شکوه باشیم اما مطمئنم برای جهانی کردن شاعرانی چون عطار و منطق الطیر 

او نیاز به کار زیادی نداریم چون او خود زمینه حضور بین المللی را دارد.

خبر

  سرویس فرهنگی // سازمان حج و زیارت اعلام کرد: 
براســاس مصوبه جدید هیأت دولت، دفاتر خدمات 
زیارتی و فعالیت های مرتبط با آن ها مشمول تعرفه ها، 
مقررات و دستورالعمل های بخش »صنایع« و »قانون 

توسعه صنعت ایرانگردی« شدند. 
    با پیگیری های انجام شده بند 1۴ پیشنهادی این سازمان 
به آیین نامه اجرایی قانون صنعت ایرانگردی و جهانگردی 
مصوب ســال 13۷۰ با موضوع زیر که ابتدا در کمیسیون 
اقتصادی هیأت دولت مصوب شــد و برای تایید نهایی به 
هیأت دولت فرستاده شــد نهایتا  توسط وزیر فرهنگ و 

ارشاد اســلامی در هیأت دولت مطرح و تصویب شود و 
در تاریخ 1۴۰۰/12/۴ توسط معاون اول رئیس جمهور به 

دستگاه های ذی ربط ابلاغ شد.
   بر این اســاس این مصوبه، دفاتر خدمــات زیارتی و 
 فعالیت های مرتبط با آن ها مشــمول تسهیلات پیش بینی 

شده در آیین نامه اجرایی قانون توسعه صنعت ایرانگردی 
شدند.

   هیات وزیران در راستای همسو کردن آیین نامه اجرایی 
قانون توسعه صنعت ایرانگردی با قانون موصوف، به منظور 
برخورداری دفاتر خدمات زیارتی و فعالیت های مرتبط با 

آن ها از تسهیلات پیش بینی شده در این قانون و آیین نامه 
آن، با الحاق یک ماده به آیین نامه و اصلاح آن موافقت کرد.

بر این اســاس، دفاتر خدمات زیارتی و تمام فعالیت های 
مرتبط با امور حج و زیارت در زمینه ایجاد تأسیســات و 
ارائه خدمات به منظور برگزاری تورها و سفرهای زیارتی 
اعم از اعزام ایرانیان به اماکن زیارتی خارج از کشــور و 
همچنین ورود زائران سایر کشــورها برای زیارت اماکن 
زیارتی ایران نیز مشمول تسهیلات پیش بینی شده در قانون 

یادشده و این آیین نامه می شوند.
   به گزارش ایســنا ؛ دفاتر و شرکت های زیارتی از این به 
بعد از هر نظر اعم از سوخت، آب و برق، عوارض، مالیات، 
وام بانکی و ... مشمول تعرفه ها، مقررات و دستورالعمل های 

بخش صنایع هستند.

  سرویس فرهنگی // شورای پروانه نمایش فیلم های 
سینمایی با صدور پروانه نمایش دو فیلم موافقت کرد. 
   شورای پروانه نمایش فیلم های سینمایی، در جلسه اخیر 

 با صدور پروانه نمایش بــرای فیلم »موقعیت مهدی« به 
تهیــه کنندگی حبیــب الله والی نــژاد و کارگردانی هادی 
حجازی فــر و فیلــم »برای مرجان« بــه تهیه کنندگی و 

کارگردانی حمید زرگرنژاد موافقت کرد.
  لازم به ذکر است، فیلم سینمایی »برای مرجان« در شورای 

پروانه نمایش قبلی بازبینی و پروانه نمایش آن صادر شد.

تازه ترین تصمیم دولت برای شرکت های زیارتی

  

سرویس فرهنگی // مدیرکل کانون پرورش 
فکری هرمزگان با اشــاره بــه راه اندازی 
فروشــگاه محصولات فرهنگی کانون این 
اســتان گفت: یکهزار و 2۵۰ عنوان کتاب 
در فروشــگاه محصولات فرهنگی کانون 
فروش  به  هرمزگان  استان  فکری  پرورش 

می رسد. 
  پروین پشتکوهی در حاشیه افتتاح فروشگاه 
فکری  پــرورش  کانون  فرهنگی  محصولات 
کودکان و نوجوانان هرمزگان با حضور معاون 
سیاســی امنیتی و معاون اجتماعی استانداری 
اظهارداشــت: در این فروشگاه  یکهزار و 25۰ 
عنوان کتاب، 3۰ عنوان سرگرمی و بازی های 
فکری و ده ها طرح متنوع فانتزی با قیمت های 
مناسب برای استفاده مخاطبان عرضه می شود.

وی افزود: تعداد ایــن کالاها به بیش از ۴۰۰ 
قلم لوازم التحریر، اسباب بازی و سرگرمی های 
فکری اســتاندارد برای کــودکان و نوجوانان 
خواهد رســید.مدیرکل کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان هرمــزگان ادامه داد: این 

فروشگاه با 1۰ درصد تخفیف از عید مبعث تا 
عید نوروز محصولات خود را عرضه می کند.

پشتکوهی گفت: با هماهنگی های انجام شده 
درســال آینده تنوع بیشــتری در محصولات 
آموزشی و نوشت افزار فروشگاه  ایجاد خواهد 
شد.وی عنوان کرد: تلاش ما در کانون پرورش 
فکری بر این اســت که محیــط امنی را برای 
کودکان و نوجوانان فراهم کنیم تا بتوانند نسبت 
به خودشان به شناخت برسند و در آینده بتوانند 
تصمیمات بهتری بگیرند.معاون سیاسی و امنیتی 
استانداری هرمزگان نیز گفت: پرورش کودکان 
و نوجوانان که آینده سازان این استان محسوب 
می شوند برای ما بســیار حائز اهمیت است.

علی رئوفی ضمــن معرفی بندر کنگ و دیدار 
از بادگیرها و بافت ســنتی هرمزگان به عنوان 
یک مکان گردشگری سنتی، بیان داشت: کنگ 
شــهری با ظرفیت بالای گردشگری است که 
همچنان بافت سنتی خود را حفظ کرده است.

وی خاطرنشــان کرد: برای اعزام و اقامت در 
جزایر و بنــادر با تمام تــوان در کنار کانون 

پرورش فکری استان هستیم.
*  مراکز هنری بیشتری را کودکان فراهم 

کنید
  این مراســم که با اجــرای برنامه های متنوع 
فرهنگی و هنری همراه بود، عمران ســعیدی فر 
عضو 9ســاله مرکز کوی پلیس بندرعباس در 
بیان دغدغه ها و خواسته های خود بیان کرد: از 
مسوولان انتظار داریم مکان های بیشتری برای 
بچه ها آماده کنند تا هنرهای زیادی را یاد بگیرند.
وی گفت: هنر بچه ها را خوشــحال و سرحال 
می کند و باعث می شــود آنها مطالب زیادی را 
یاد بگیرند به همین دلیل من به نمایندگی از همه 
بچه ها از شما درخواســت می کنم مراکز هنری 
بیشتری را برای بچه ها آماده کنید.مبینا جعفری 
عضــو نوجوان مرکز شــماره ۴ کانون پرورش 
فکــری بندرعباس نیز گفت: من از ۷ ســالگی 
وارد کانون شدم و الان که در 1۷ سالگی با شما 
صحبت می کنــم وقتی به ثمرات این فرصتی که 
در اختیارم بود فکر می کنــم از اعماق وجودم 
خرسند می شوم.وی ادامه داد: ما در کانون شاهد 

کودکانی هستیم که این فرصت را داشتند که در 
محیط سالم و مفید و اثرگذاری مثل کانون رشد 
کنند و بسیار دغدغه مندتر، بسیار موثرتر می توانند 

در جامعه عملکرد داشته باشند.
 * تحقــق ۹۰ درصــد خواســته هــای 

کانونی های هرمزگان
  برگزیده جشــنواره بین المللی قصه گویی ادامه 
داد: در گذشــته لیســتی را آماده کرده بودیم از 
انتقادات و پیشــنهادهای اعضا که خوشبختانه 
بالای 9۰ درصد خواسته های ما اجرایی شده و 
این برای ما بسیار اهمیت دارد؛ برای اجرای 1۰ 
درصد باقی مانده هم اطمینان داریم مســوولان 
اســتان در کنار ما تلاش خواهند کرد.جعفری 
افزود: ما در استانی با ظرفیت بسیار بالا زندگی 
می کنیم که چه از نظر اقوام و فرهنگ غنی و چه 
به لحاظ دارا بودن مناطق گردشگری مثل جزایر 
و بنادر یک فرصت و ظرفیت است که تا به امروز 
آن قدر فرصت این را نداشتیم از این ظرفیت ها 
اســتفاده کنیم. این نوجوان عضو کانون پرورش 
فکری هرمزگان خاطرنشان کرد: بسیار جذاب 

است که این فرصت فراهم شود تا بتوانیم به جزایر 
سفر کرده و کمپ های آموزشی داشته باشیم و از 
لنج  سازی ها دیدن کنیم.متین کرم پور دیگر عضو 
مرکز شــماره ۴ بندرعباس نیز گفت: من از 13 
سالگی با کانون آشنا شدم و خیلی خوشحالم که 
این افتخار را کســب کردم کانونی باشم و اینجا 
استعدادهای خودم رو پیدا کنم.برگزیده جشنواره 
ملی سخنوری با بیان اینکه یکی از دغدغه های 
مهم نوجوان ها استفاده درست از اوقات فراغت 
اســت، افزود: اوقات فراغت یکی از مهم ترین 
زمان های زندگی یک نوجوان اســت که از آن 

زمان می توان به بهترین نحو اســتفاده کرد.کرم 
پور گفــت: آن زمان هایی که کودکان و نوجوان 
فکر می کنند حوصله آنها سر رفته می تواند بهترین 
زمان برای آموزش مهارت های مهم باشد و یکی 
از مهم ترین مکان هایی که کــودکان و نوجوان 
می توانند مهارت های خودشان را پرورش دهند 
کانون پرورش فکری است.به گزارش ایرنا، این 
عضو کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان 
هرمــزگان ، پرورش فکری را باعث رشــد و 
پرورش استعداد نوجوانان دانست تا کسی نتواند 

بدون شناخت شغلی را به او تحمیل کند.

فروش یک هزارکتاب درفروشگاه محصولات فرهنگی کانون هرمزگان 

 سرویس فرهنگی //  مراسم تجلیل از برگزیدگان 
 – دومین جشنواره کالاها و محصولات فرهنگی 
هنری )جایزه فیــروزه ( هرمزگان با حضور مدیر 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان برگزار شد.

   به گــزارش خبرنگار دریا  ، اســمعیل جهانگیری 
ضمن تقدیر و تشــکر از مشــارکت بســیار خوب 
هنرمنــدان به ویــژه از شهرســتان هــای مختلف 
و همچنیــن هیــات داوران و ســتاد اجرایــی این 
 رویــداد گفت : توجه به اقتصاد هنــر و هنرمندان از 
 اولویت های وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و جزء 
برنامه های پیشنهادی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به 
مجلس بوده است و رویکردهای آموزشی و تشویقی 
 و معرفی محصولات فاخر فرهنگی در ســطح ملی و 
بین المللی ازنتایج این حرکت می باشــد.وی افزود: 
مهمترین هــدف این جشــنواره علاوه بــر معرفی 
محصولات فرهنگی – هنری شناســایی اســتعدادها 
 و ظرفیــت هــای بالقوه در هــر منطقه و بــه ویژه 
شهرستان ها و روستاها و حمایت و تقویت آنها جهت 
ارتقای محصولات می باشد.مدیر کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی هرمزگان اضافه کرد : در دومین دوره برگزاری 
جشنواره کالاها و محصولات فرهنگی هرمزگان 3۰۴ 
اثر به دبیرخانه جشنواره ارسال شد که نسبت به سال 

قبل 3/5 برابر رشــد داشته است .جهانگیری به حجم 
قابل توجه آثار ارسالی از شهرستان ها به ویژه مناطق 
محروم اشــاره کرد و گفت : عملکرد هر شهرستان بر 
اساس میزان مشارکت آثار در جشنواره مورد ارزیابی 
قرار می گیرد و شهرســتان های فعال مورد تشویق و 
شهرستان های کم کار نیز در ارزیابی آنها لحاظ خواهد 
شد.وی افزود: به ترتیب شهرستان های بندرلنگه با 9۴ 
اثر ، میناب 8۷ اثر ، بندرعباس ۶۰ اثر ، بشــاگرد ۴۰ 
اثر ، جاســک 13 اثر ، بستک 9 اثر ، سیریک ۷ اثر و 
پارسیان و قشم هر کدام دو اثر بیشترین مشارکت را در 
این جشنواره داشتند.در پایان از برگزیدگان بخش های 
مختلف دومین جشنواره کالاها و محصولات فرهنگی 
استان هرمزگان با اهدای لوح سپاس و هدایای نقدی به 

شرح ذیل تقدیر به عمل آمد.
*  اســامی برگزیدگان جشــنواره کالای فرهنگی 
استان هرمزگان )جایزه فیروزه( در بخش تزئینات:

  برگزیدگان در بخش تزئینات منزل: رتبه سوم جناب 
آقای مهدی رستمی سیاهویی نام اثر: آواز بادگیر

رتبه دوم سرکار خانم فاطمه طباطبایی نام اثر: برکه و 
سد

رتبه اول سرکار خانم بهاره بختیار نام اثر: خورشید در 

تنگه
اســامی برگزیدگان جشــنواره کالای فرهنگی استان 

هرمزگان )جایزه فیروزه( در بخش زیور آلات:
*  برگزیدگان در بخش فرهنگی زیورآلات :

  رتبه سوم سرکار خانم سارا رئیسیان نام اثر: گردنبند 
دست ســاز با صدف ، رتبه سوم سرکار خانم حکیمه 

درغال نام اثر: گردنبند
رتبه دوم ســرکار خانم بهاره بختیــار نام اثر: ماهی و 

مرجان
رتبه اول جناب آقای علی راستی نام اثر: هوای بندر

*  اســامی برگزیدگان جشنواره کالای فرهنگی 
اســتان هرمزگان )جایزه فیــروزه( در بخش 

موسیقی )خلاقیت در ساخت سازهای بومی(:
رتبه سوم  نام اثر: ساز تنبوره تولید شده توسط جناب 

آقای نوید نجار قویدل
رتبه سوم نام اثر: ساز جفتی تولید شده توسط: جناب 

آقای حسن قویدل مینابی
رتبه دوم نام اثر: میور_منجور تولید شده توسط: جناب 

آقای احمد عبیدی سورو
رتبه اول نام اثر: ســاز بنجو فارسی تولید شده توسط: 

جناب آقای احمد پدیدار )احمد مدان(

تجلیل از برگزیدگان دومین جشنواره کالاها و محصولات فرهنگی – هنری هرمزگان 

» موقعیت مهدی « پروانه نمایش گرفت

طرح : بیتا هوشنگی

ن سند مالکیت   آگهی فقدا
 نظر به اینکه خانم فاطمه احمدی خلیل آباد  فرزند علی به استناد دو فقره استشهادیه محلی بوارده شماره ۱۴۰۰۰۲۱۵۴۰۷۲۰۰۰99۶ مورخ ۱۴۰۰/۰9/۱۵ مدعیست 
که سند مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب خانه به مساحت ۸۳۵/۳۲ متر مربع تحت پلاک ثبتی صفر فرعی از ۴۲۴۴ و 9۴۸۵ -  اصلی ، مفروز ومجزا 
شده از فرعی از اصلی مذکور ، واقع در بخش ۰۱ ناحیه یک بندرعباس بشماره چاپی ۶۲۰۷۵۲ سری الف سال /۸۵ با شماره دفتر املاک ۲۷۷صفحه ۱۸۵ ثبت 
۶۳۱۲9 بنام فاطمه احمدی خلیل آباد فرزند علی شماره شناسنامه ۴ صادره از تفت ثبت وسند مالکیت صادر و تسلیم گردیده ؛ که به علت جابجایی مفقود گردیده 
تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده ؛  لذا استناد ماده ۱۲۰آئین نامه  اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هر کس مدعی انجام معامله نسبت به 
پلاک مذکور و وجود اصل سند مالکیت در نزد خود میباشد بایستی از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به 

این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید در غیر این صورت وفق مقررات اقدام می گردد . ۱۴۰۰/۷۰۰ م/الف - تاریخ انتشار : ۱۴۰۰/۱۲/۱۱ 
     ابوالحسن دستوری  - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بندرعباس  

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

  

ســرویس فرهنگی // چرا کیفیت سریال کمدی 
منوچهر هادی در قسمت های اخیر افت کرد و مورد 

انتقاد مخاطبان قرار گرفت؟
  امــروز آخریــن قســمت ســریال »نیســان آبی« 
 ســاخته منوچهر هادی منتشــر می شــود. پخش این 
سریال از اواخر مهرماه امسال در نمایش خانگی آغاز 
شد. »نیسان آبی« در ابتدا شروع بدی نداشت و در ادامه 
نیز توانست توجه عده ای از مخاطبان را جلب کند، اما 
این مجموعه نمایش خانگی تقریبا از قسمت 15 به بعد، 
در مسیر سراشیبی قرار گرفت و از سوی مخاطبان خود  

با انتقادهای فراوانی مواجه شد.
*  استقبال نسبی از »نیسان آبی«

  قصه »نیسان آبی« درباره دو دوست به نام های »رضا« 
و »جمشــید« با بازی مهران غفوریان و حسین یاری و 

علاقه فراوان شخصیت »جمشید« به جمشید هاشم پور 
بود. این سریال در قسمت های ابتدایی به دوران کودکی 
این دو رفیق، جوانی، ازدواج و تشــکیل خانواده آن ها 
پرداخت و موازی با آن ماجرای علاقه »جمشــید« به 
جمشــید هاشم پور نیز روایت شد. ســریال در ابتدا به 
واســطه شوخی با دهه ۶۰ توانســت مورد توجه قرار 
بگیرد و نظر مخاطبان نه چندان سخت پســند را جلب 
کند. »نیســان آبی« در ادامه هم موفق شــد با روایت 
زندگی »جمشید« و »رضا«، نمایش روابط خانوادگی 
آن ها و پیشرفت زندگی شان به عنوان یک سریال کمدی 
ســرگرم کننده جای خود را میان مخاطبان باز کند. این 
روند تا قســمت 15 این سریال ادامه داشت، اما پس از 
ورود شخصیت »آتوسا« با بازی سحر قریشی در نقش 
منشی گاوداری »جمشــید« به قصه و آشنایی این دو 

شــخصیت با یکدیگر موضوع  به سمت وسوی دیگری 
منحرف شــد و به جایی رســید که انتقاد   مخاطبان را 

بر انگیخت .
*  شوخی با خیانت و چند همسری

   پــس از ازدواج »جمشــید« با »آتوســا« و ســفر 
شخصیت های ســریال به ترکیه، قصه بیشتر بر مسئله 
خیانت »جمشید« به همســرش و ارتباط پنهانی آن ها 
تمرکز داشت و » نیســان آبی« سعی می کرد به واسطه 
شــوخی با این موضوع مخاطب را بخنداند، اما ترفند 
سریال جواب نداد و اتفاقا این موضوع از سوی مخاطبان 
با واکنش های منفی مواجه شد. تصویری که »نیسان آبی« 
از »جمشید« نشان داده بود، مردی خانواده دوست بود، 
بنابراین نشان دادن خیانت او و تخریب این تصویر باعث 
شد لطمه ای به سریال وارد شود و این بخش از قصه به 
مذاق مخاطب خوش نیاید. علاوه بر این در قصه نشان 
داده شد »زری« به همسرش »جمشید« اعتماد داشت، 
اما در نهایت از اعتماد خود ضربه خورد و همســرش 
در نبود او با منشی شــان ازدواج کرد! گذشته از این که 
پرداختن به این موضوع باعث شد سریال فضای شیرین 
و خانوادگی خود را از دست بدهد، به نظر می رسد کلیشه 
شوخی با مسئله چند همسری نیز دیگر برای مخاطب 
جذابیتی ندارد و توقع او از یک سریال کمدی را برآورده 

نمی کند.
*  ادامه ناکامی منوچهر هادی

  طبق آن چه در قسمت ماقبل پایانی دیدیم، قصه »نیسان 
آبی« با پشیمانی »جمشید« و بازگشت او به خانواده خود 
به پایان خواهد رسید، اما بعید است چنین پایانی بتواند 
افُت کیفیت سریال را جبران کند و نظر منفی مخاطبان را 
تغییر دهد. هرچند که »نیسان آبی« در نقطه شروع نیز 
نشان داد نباید منتظر سریال پرمخاطب و ویژه ای باشیم، 
اما انتظار می رفت این مجموعه تا انتها بتواند کیفیت متوسط 
 خود و مخاطبانش را حفظ کند. در نهایت این اتفاق رخ

  نــداد و بــه این ترتیب پــس از »دل« و »گیســو«، 
»نیســان آبی« نیز نتوانست موفقیتی را نصیب منوچهر 

هادی کند./ خراسان

»نیسان آبی« چپ کرد!

 سرویس فرهنگی //  هنرمند عکاس هرمزگانی 
و بین المللی  در نوزدهمین نمایشــگاه  کشوری 
جشن تصویر ســال خانه هنرمندان ایران حاضر 

شد. 
   روز جمعه ششــم اســفند 1۴۰۰ نوزدهمین جشن 
تصویرســال در خانه هنرمندان ایران آغاز به کار کرد 
که عکاس هرمزگانی و بین المللی امیر مینابیان هماننده 

دوره های گذشــته در بخش های گوناگونی از این 
رویداد موفق  به حضور در ســه بخش از این رویداد 

شده است.
  به گزارش ایسنا ؛ این بخش ها عبارتند از 1.ایران ما  
2. خلاقه)نگاه دیگر( 3.خلاقه بخش )آزاد(. آثار این 
هنرمند به روی دیوار گالری در کنار دیگر هنرمندان 

کشور تا 29 اسفند قابل  بازید خواهد بود.

 حضور عکاس هرمزگانی در نوزدهمین نمایشگاه 
جشن تصویر سال خانه هنرمندان



حوادث جهان
سیل ده ها هزار استرالیایی را سرگردان کرد

  به دنبال بارش شدید باران در سواحل شرقی استرالیا به ده ها هزار 
نفر دستور تخلیه داده شد و برخی مناطق شهری به زیر آب فرو رفت. 
مقامات محلی استرالیا نسبت به وقوع سیل های ناگهانی هشدار داده 
و ساکنان مناطق سیل زده را مجبور ساخت برای نجات جان خود به 
پشت بام ها پناه برند.به گفته مقامات استرالیایی، از زمان آغاز بارش 
باران و جاری شــدن سیلاب تاکنون 9 تن جان خود را از دست داده 
و تیم های امداد در حال جستجوی دست کم چهار مفقود این حادثه 
هستند. اداره هواشناسی استرالیا اعلام کرده است: وقوع سیل ناگهانی 
همچنان یک خطر جدی در ایالت نیوســاوت ولز است زیرا سامانه 

بارشی از کوئینزلند به سمت جنوب حرکت می کند.

جسد زنی بعد از ۲ سال در آپارتمانش در لندن پیدا شد
  بقایای اســکلت یک زن حدودا ۶1 ســاله پس از تقریبا دو سال 
شکایتِ همسایگان از بوی بد داخل ساختمان، در آپارتمانش در لندن 
پیدا شد. همســایگان می گویند که در اکتبر سال 2۰19، بوی تعفن 
را به صاحب خانه انجمن مســکن خود گزارش کرده  بودند اما پلیس 
با وجودی که در محل حاضر شــده بود، وارد آپارتمان نشــده و به 
آن ها گفته بود که در طول همه گیری خیلی از مردم از لندن نقل مکان 
کرده اند و او هم ممکن اســت خارج از کشور باشد.ساکنان آپارتمان 
همچنین می گویند: قربانی هزاران پوند بابت اجاره خانه بدهکار است 
و صندوق نامه های او پر شده است.ماموران پلیس سرانجام هفته پیش 
دربِ آپارتمان را به زور باز کردند و متوجه شــدند که این زن مرده 
اســت. پلیس می گوید: علت مرگ این زن قابل توضیح نیســت اما 
مشکوک هم به نظر نمی رسد. همچنین پرونده ای برای پزشک قانونی 

تهیه خواهد شد.

بمباران شمال عراق توسط جنگنده های ترکیه 
  جنگنده  های ترکیه مناطقی از اســتان دهوک در اقلیم کردستان 
عراق را بمبــاران کردند.یک منبع نظامی عراقی در این باره گفت که 
جنگنده های ترکیه مناطقی را در جبل متین و اطراف روستای سکری 
از توابع شهرستان العمادیه بمباران کردند.این منبع اعلام کرد که هنوز 
حجم خسارت های احتمالی این حملات مشخص نیست.جنگنده های 
ترکیه 23 فوریه نیز مناطق روســور، میرکه حوش در ناحیه سیدکان 
در شــمال اربیل را بمباران کردند.گفتنی است شهر العمادیه در استان 
دهوک و در نزدیکی مرز با ترکیه است که ارتش ترکیه به بهانه حضور 
نیروهای پ.ک.ک در این منطقه، اقــدام به بمباران آن می کند و این 
امر، باعث وارد آمدن خســارت گسترده ای به شهروندان غیر نظامی 
شده اســت.حملات ترکیه به شمال عراق موجب شده است بسیاری 
از ساکنان این مناطق، مهاجرت کرده و خواستار دور کردن جنگ از 

مناطق مسکونی شان شوند.

روابط عمومی  اداره کل
 شیلات هرمزگان

 با مصرف مرتب گوشت   ماهی و میگو خطر ابتلاء به بيماری گواتر و آسم كاهش می يابد
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 حوادث
  ســرویس حــوادث// زن شیشــه ای قصــد 
 داشــت فرزندش را به ۴۰ میلیون تومان قسطی 

بفروشد که ...
  زن شیشه ای که قصد داشت کودک 18 ماهه اش را به 
صورت اقساطی بفروشد با حضور به موقع پلیس مشهد 

دستگیر و روانه مرکز ترک اعتیاد شد.
  ســاعت ۶ بعد از ظهر پنجم اسفند بود که یکی از منابع 
و مخبران محلی در تماس با پلیس، از معامله اقســاطی 
یــک کودک در یکی از پاتوق های معتادان خبر داد. در 
پی دریافت این خبر و با صدور دستوری ویژه نیروهای 
اطلاعات و عملیات عازم بولوار توس شــدند . آنان با 
هماهنگی قاضی ابتدا به بررســی غیرمحسوس ماجرا 
پرداختند و ســپس در یک عملیات غافلگیرانه پاتوق 
مذکور را به محاصــره درآوردند. در این هنگام زن 29 
ساله معتاد که با مشاهده نیروهای انتظامی به شدت نگران 
شده بود، با حالتی پریشان فروش فرزندش را انکار کرد 
و گفت: فقط قصد حساب و کتاب داشتیم. اما نیروهای 
انتظامی که یقین داشتند با حضور به موقع آنان در پاتوق 

معتادان، معامله این کودک 18 ماهه نافرجام مانده است، 
زن جــوان را به همراه کودک مذکور به کلانتری هدایت 
کردند. این زن 29 ساله که کودکش را در آغوش گرفته 
بود به نــاگاه دچار عذاب وجدان شــد و در حالی که 
مهــر و عاطفه مادری در چهره اش موج می زد حقیقت 
فروش اقســاطی فرزند دلبندش را فاش کرد و گفت: از 
شدت خماری قصد داشتم »عماد« را بفروشم. آن لحظه 
به چیزی جز تهیه پول شیشــه )مــواد مخدر صنعتی( 
نمی اندیشیدیم. قرار بود کودک 18 ماهه ام را ۴۰ میلیون 
تومان از من بخرند ولی من گفتم فقط 1/5 میلیون تومان 
بــه من نقد بدهید، بقیه پول را هم ســفته می گیرم تا به 
صورت اقســاطی پرداخت کنید! این زن معتاد که حالا 
از شدت عذاب وجدان اشک هایش سرازیر شده بود در 
ادامه ماجرا به قصه تلخ زندگی اش نیز اشاره کرد و گفت: 

تاکنون سه بار ازدواج کرده ام و سابقه زندان هم دارم.

 
در دو ازدواج قبلی شکســت خوردم تــا این که برای 
ســومین بار به عقد موقت یک مرد معتاد دیگر درآمدم 
که او هم از دو ســال قبل به جرم ســرقت و موادمخدر 
در زندان است. از سوی دیگر من نیز آواره پاتوق های 
مواد مخدر شدم و روزهای جوانی ام را در پاتوق های 
گوناگون به سر بردم . اگرچه بیماری گواتر سمی هم دارم 

ولی به خاطر اعتیادم نمی توانم برای درمان اقدام کنم!
  این زن معتــاد به حادثه تلــخ و دردناک دیگری در 
زندگی اش اشــاره کــرد و ادامه داد: ایــن کودک تنها 
سرنوشت سیاه من نیست بلکه پسر 11 ساله دیگری هم 
دارم که او را به خانواده ای ســپردم تا از او مراقبت کنند 
و نزد آن ها تحصیل کند ولی زمانی که دلم برایش تنگ 
می شــود با ترفندهای مختلفی به دیدارش می روم. آن 
خانواده در انتهای کوی آب و برق مشهد ساکن هستند و 

من به این دلیل که فرزندم آینده ای دارد، هیچ گاه خودم 
را به عنوان »مادر« به او معرفی نکردم تا خجالت نکشد! 
می دانم اگر او با این ظاهر آشــفته و چهره ای که اعتیاد 
نابودش کرده اســت، متوجه شود که من مادرش هستم 
 از نظــر روحی به هم می ریزد. وقتی خوشــحالی او را 
می بینم تا مدتی شادمان هستم چرا که من هم یک مادرم! 
 اما اعتیاد روزگارم را ســیاه کرده است. گاهی خودم را 
به عنوان کارگر و کلفت معرفی می کنم و به خانه آن زوج 
می روم تا فرزندم را ببینم. هربار که با دیدن او اشــک 
می ریزم، پســرم از من می پرسد »چرا گریه می کنی؟!« 
ولی من حرفی برای گفتن ندارم! چگونه می توانم او را 
در آغوش بفشارم و بگویم پسرم من مادرت هستم! اعتیاد 

زندگی ام را ویران کرده است و حالا ...
زن جوان در حالی که اشک هایش را پاک می کرد خطاب 

به نیروهای کلانتری گفت: من حاضرم با شما همکاری 
کنم تا همه این پاتوق های خلاف و خلافکاری را جمع 
کنید تا مادرانی مانند من مجبور نشوند جگر گوشه خود 
را اقســاطی بفروشند! من فرزندم را دوست دارم اما مواد 
مخدر صنعتی حس مادری را هم از انسان می گیرد، من 

قصد دارم فرزندم را خودم بزرگ کنم و...
بــا اظهارات تلخ این زن جوان ، مراتب از ســوی معاون 
عملیات کلانتری ســپاد به مقام قضایی گزارش شــد و 
ســپس با دســتورات ویژه قضایی، زن جوان به یکی از 
مراکز دولتی ترک اعتیاد معرفی شــد و فرزند 18 ماهه او 
نیز در اختیار بهزیســتی قرار گرفت تا این زن جوان بعد 
از رهایی از چنگال اعتیاد تحت حمایت های قانونی قرار 
گیرد و فرزندش نیز در صورت داشــتن صلاحیت به وی 

تحویل شود.
شایان ذکر است، هنگام دستگیری این زن جوان در پاتوق 
معتادان، مشخص شد که برخی از قسمت های بدن کودک 

نیز دچار سوختگی شده است.

    

شوهرم قاچاقچی از کار درآمد!
  پدرم مرا شــوهر داد تا فقط از مخارج 
زندگی اش کاسته شــود اما وقتی قدم 
 در خانه بخت گذاشتم با شوهری معتاد 
روبه رو شــدم و طولی نکشید که دیگر 

زندان خانه دوم او شد ...
  زن 32 ســاله با بیان این که شوهرم باز هم 
به اتهام توزیع مواد مخدر صنعتی روانه زندان 
شده است و من روزگار سختی را می گذرانم 
به کارشناس اجتماعی کلانتری گفت: در یک 
خانواده 9 نفره به دنیا آمدم که ســه خواهر و 
چهار برادر داشتم اما پدرم کارگر سر گذر بود 
و نمی توانست مخارج زندگی ما را تامین کند 
چرا که هر روز نمی توانســت سرکار برود و 
روزهایی را بیکار بود.در این شــرایط من با 
هر سختی بود به تحصیلاتم ادامه دادم تا این 
که یک روز وقتی از مدرسه به خانه بازگشتم 
مادرم مرا به داخل آشپزخانه کشید و گفت: 
ســریع خودت را آماده کن که امشب تیمور 
به خواســتگاری ات می آید .  او طوری نام 
تیمور را بر زبان می راند که انگار ســال ها 
با او آشــنا بود. با آن کــه خانواده تیمور در 
محله ما ســکونت داشتند اما من هیچ وقت 
او را ندیده بودم و شــناختی هم نداشتم. آن 
روزها من در ســال آخر مقطــع راهنمایی 
تحصیل می کردم و خیلی دوست داشتم درسم 
را ادامه بدهم و پدر و مادرم از این که پســر 
همسایه به خواستگاری ام آمده است خیلی 
خوشحال بودند ولی من هیچ علاقه ای به او 
نداشتم به خصوص بعد از آن که فهمیدم تیمور 
15 ســال از من بزرگ تر است . خلاصه با 
اصرار پدرم مراسم عقدکنان درحالی برگزار 

شد که خانواده ام فقط با این استدلال که آن 
ها در محله ما زندگی می کنند هیچ تحقیقی 
در این باره انجام ندادنــد چرا که پدرم فقط 
تلاش می کرد من زودتــر ازدواج کنم تا از 
مخارج زندگی اش کاسته شود اما هنوز چند 
ماه بیشتر از مراسم عقدکنان نگذشته بود که 
فهمیدم تیمور قبلا ازدواج کرده و همسرش را 
طلاق داده است. با این حال سکوت کردم و 
چیزی در این باره نگفتم اما همزمان با آغاز 
زندگی مشــترک تیمور خیلی راحت بساط 
مــواد مخدرش را در اتاق پهــن کرد و تازه 
فهمیدم که او اعتیاد شــدیدی به مواد مخدر 
دارد.وقتی موضوع را با پدرم در میان گذاشتم 
او گفت زمانی کــه فرزندتان به دنیا بیاید و 
همسرت درگیر کار و زندگی شود اعتیادش 
را کنار می گذارد اما همین که می تواند مخارج 
زندگــی ات را تامین کند چیزی در این باره 
نگو! من هم که دیدم دیگر هیچ پشــتیبانی 
ندارم در برابر رفتارهای ناهنجار همســرم 
کوتاه آمدم تا این که او را به اتهام حمل مواد 
مخدر دستگیر کردند اما تیمور بعد از آزادی 
از زندان نه تنها به مصرف مواد مخدر ادامه داد 
بلکه به توزیع شیشه و کریستال روی آورد و 
خودش نیز به مواد مخدر صنعتی آلوده شد. 
حالا دیگر شغل او فقط توزیع مواد مخدر بود 
به همین دلیل هربار که از زندان بیرون می آمد 
دوباره دستگیر می شد. اکنون نیز به اتهام حمل 
مقداری مواد مخدر روانه زندان شده است در 
حالی که من نمی دانــم با دو فرزند دختر و 
پســر ۴ و12 ساله ام چگونه زندگی کنم. ای 

کاش ...

در امتداد تاریکی

فروش اقساطی کودک نافرجام ماند  با حضور به موقع پلیس 

  

 

صلح و سازش ۶۰ میلیاردی در شورای حل اختلاف هرمزگان
  ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// رئیس کل 
دادگستری اســتان هرمزگان از تحقق سازش در یک 
فقره پرونده مالی بــه مبلغ بیش از ۶۰ میلیارد ریال با 
پیگیری و تلاش اعضای شــورای حل اختلاف زندان 

بندرعباس خبر داد.
  به گــزارش خبرنگار دریا؛ مجتبــی قهرمانی رئیس کل 
دادگستری استان هرمزگان اظهار داشت: با پیگیری و تلاش 
اعضای  شورای حل اختلاف زندان بندرعباس، مصالحه و 

سازش در یک فقره پرونده مالی به مبلغ بیش از ۶۰ میلیارد 
ریال محقق شده است.وی یادآور شد: این پرونده با موضوع 
اختلاف مالی در راســتای سیاســت های ابلاغی از سوی 
ریاست محترم قوه قضاییه مبنی بر توجه ویژه به تعیین تکلیف 
پرونده ها از طریق اســتفاده از ظرفیت های شورا های حل 
اختلاف، به شعبه ویژه شورای حل اختلاف زندان بندرعباس 
ارجاع شد که خوشبختانه با تلاش اعضای این شورا و پس 
از برگزاری جلسات متعدد با حضور طرفین پرونده، منجر به 

سازش گردید.
 رئیس کل دادگستری هرمزگان در پایان ضمن قدردانی از 
اقدامات ارزنده شوراهای حل اختلاف و ستاد استانی صبر 
در خصــوص برقراری مصالحه در پرونــده های مختلف، 
تصریح کرد: صلح و سازش و پیشگیری از وقوع جرایم دو 
اولویتی هستند که می توانند با ایجاد بازدارندگی لازم و تمهید 
بسترهای فرهنگی و اجتماعی مناسب در کاهش آمار جرایم 

و آسیب های اجتماعی، نقش بسزایی ایفا نمایند.

  ســرویس حوادث// کودک 8 ساله ای 
گره کور پرونده مرگ برادر 1۳ ساله اش 

را گشود.
  مردی هراسان با پلیس 11۰ تماس گرفت 
و از حلق آویزی پسر 13 ساله اش خبر داد. 
زمانــی که ماموران انتظامی خود را به منزلی 
در خیابان خواجه ربیع 21 مشهد رساندند با 
صحنه ای عجیب روبه رو شدند. پیکر نوجوان 
سنگین وزن کف اتاق افتاده و طناب زردرنگی 
نیز که از ســقف آویزان بود با شیء برنده ای 
بریده شــده بود. در همین حــال نیروهای 
انتظامــی با حفظ صحنه حادثــه، بلافاصله 
موضوع را به قاضی ویژه قتل عمد مشــهد 

اطلاع دادنــد و دقایقی بعد با حضور قاضی 
در منزل محل وقوع حادثه تحقیقات در این 
باره آغاز شــد. پدر نوجوان متوفی به قاضی 
شعبه 2۰8 دادسرای عمومی و انقلاب مشهد 
گفت: از چهار سال قبل به دلیل اختلافاتی که 
با همسرم داشــتم از او جدا شدم و حضانت 
فرزندانم را به عهــده گرفتم. امروز هم وقتی 
از بیرون به خانه بازگشــتم ناگهان با همین 
صحنه ای که شما می بینید مواجه شدم. پسر 
8 ساله ام در اتاق خوابیده بود و پیکر فرزند13  
ســاله ام در حالی کف اتاق قرار داشــت که 
طناب هم به همین شــکل بریده شــده بود. 
معمای بریده شــدن طناب ضخیم زرد رنگ 

که برای بازی کودکان از ســقف آویزان بود 
به معمای جنایی تبدیل شد چرا که هیچ کس 
بریدن آن را به عهــده نمی گرفت. در حالی 
تحقیقات مقــام قضایی وارد مرحله جدیدی 
شــد که پدر کودک در ادامه سخنانش گفت: 
وقتی به خانه رســیدم و این وضعیت اسفبار 
را  دیدم بلافاصله پسر 8 ساله ام را در آغوش 
گرفتم و طــوری که صحنه مرگ برادرش را 
نبیند، او را به منزل همســایه بردم و سپس با 
پلیس تماس گرفتم. در همین حال قاضی ویژه 
قتل عمد به سراغ کودک 8 ساله رفت و پس 
از مدتی گفت وگوی کودکانه با او همبازی شد 
تا این که با مســاعد شدن شرایط و در همان 

وضعیت بازی های کودکانه از او درباره برادر 
بزرگش سوال  کرد. او با همان شیرین زبانی 
کودکانه گفت: برادرم می خواست خودش را 
خفه کند! او طناب را بالا برد و دور خودش 
پیچید. وقتی افتاد من هم یک تیغ اره را از اتاق 
برداشتم و طناب را بریدم که برادرم روی زمین 
افتــاد، بعد هم خوابم گرفت و به اتاق رفتم و 

خوابیدم تا پدرم آمد و مرا بیدار کرد ...
بــا اظهارات ایــن کودک و پیدا شــدن تیغ 
اره مذکور، پزشــک قانونی نیز علت مرگ 
را انســداد راه تنفســی به دلیل حلق آویزی 
تشــخیص داد و این گونه کودک 8 ساله راز 

این پرونده جنایی را گشود.

 راز مرگ کودک 8 ساله                       برادرش را فاش کرد 

 سرویس حوادث// جسد پیرزن تنها ۴۰ دقیقه پس 
از آخرین تماس با دخترش  در حالی پیدا شــد که 

طلاهای او به سرقت رفته بود.
  مأموران  کلانتری 158 کیانشهر در تماس با بازپرس از 
قتل زنی تنها در خانه اش خبر دادند. با اعلام این خبر تیم 
جنایی راهی محل حادثه که آپارتمانی در این محدوده 
بود، شــدند.با حضور در خانه جسد زن ۷۰ ساله را در 
حالی پیدا کردند که با 9 ضربه چاقو به قتل رســیده و 

طلاهایش نیز به سرقت رفته بود. قفل و در ورودی خانه 
سالم بود و همین مسأله حکایت از آن داشت که جنایت 

از سوی فرد یا افرادی آشنا رخ داده است.
  دختر مقتول که جســد را پیدا کرده بود در تحقیقات 
گفت: من در ساختمان مقابل خانه مادرم زندگی می کنم. 
چــون او تنها زندگی می کند، معمولاً من برای او شــام 
می برم. ســاعت ۷:۴۰ دقیقه شــب بود که مادرم با من 
تماس گرفت و از من خواست شام او را ببرم. زن جوان 

ادامه داد: تا شــام را آماده کنم ۴۰ دقیقه ای طول کشید. 
زمانی که زنگ خانه او را زدم، کســی در را باز نکرد. 
در نهایت با کلیدی که داشتم وارد خانه مادرم شده و با 
جسد او مواجه شدم. با صدای فریادهای من، همسایه ها 
متوجه شده و موضوع را به پلیس خبر دادند.به دستور 
بازپرس شعبه چهارم دادسرای امور جنایی تهران جسد 
به پزشکی قانونی منتقل شد و تحقیقات برای دستگیری 

عامل یا عاملان قتل ادامه دارد. 

قتل 
4۰دقیقه

در

سارق جهیزیه، مرد همسایه بود
 

طرح : بیتا هوشنگی

  ســرویس حوادث// مــرد معتاد وقتی 
فهمید، همسایه اش برای ازدواج دخترش 
حدود 2۵۰ میلیون تومان جهیزیه خریده و 
در خانه اش نگهداری می کند وقتی آنها در 
مسافرت بودند کل جهیزیه را سرقت کرد.

  رســیدگی به این پرونده با شــکایت مرد 
میانسالی آغاز شد و او گفت: چند روز دیگر 
مراسم عروسی دخترم است. من برایش حدود 
25۰ میلیون تومان جهیزیــه خریده بودم و 
در بســته  بندی های جداگانه داخل خانه بود 

چند روز قبل به مسافرت رفتیم اما امروز که 
برگشتیم از جهیزیه خبری نبود.

 با ثبت این شکایت، تیم عملیات کلانتری 1۷9 
خلیج فارس شناســایی عامل یا عاملان این 
سرقت را در دستور کار قرار داد و با بررسی 
محل سرقت و همچنین بازبینی دوربین های 
مداربسته مشخص شد که این حجم از اموال 
که بسته بندی شده هم بوده از منزل خارج نشده 
است. با بررسی بیشتر و تحقیق از همسایه ها 
مأموران به مرد 3۰ ساله ای که علاوه بر اعتیاد، 

دارای ســوابق کیفری نیز بود، مظنون شدند و 
وی بازداشت شد.

  سرهنگ پیمان لطیفی، سرکلانتر پنجم پلیس 
پیشــگیری در این باره گفت: پس از آن متهم 
به ســرقت اعتراف و عنوان کرد در زمانی که 
همسایه اش در مســافرت بوده با استفاده از 
شــاه کلید وارد منزل شــده و اقدام به سرقت 

جهیزیه کرده است.
گفتنی است، اموال مسروقه از منزل متهم کشف 

و سارق روانه زندان شد.

  ســرویس حوادث// زن جوان که متهم است پسر هشت 
ساله شوهرش را با متادون کشته، در جلسه دادگاه مدعی 

شد تحت فشار بازجویی مجبور به اعتراف شده بود.
 تحقیقات جنایی در این پرونده از صبح هشــتم شهریور سال 
گذشته و با مرگ مشــکوک پسر هشت ساله ای به نام سینا در 
یکی از بیمارســتان های تهران آغاز شد.بررسی های اولیه نشان 
می داد علاوه بر پسر هشت ساله، برادر شش ساله او نیز وضعیت 
جسمی بدی داشته که او را به بیمارستان لقمان انتقال داده اند اما 

بعد از چند روز بهبود یافت.
 در ادامه تحقیقات مشــخص شــد حدود 9ماه قبل پدر این دو 
کودک از همســرش جدا شــده و بعد از مدتی نیز با زن جوانی 
به نام شیما ازدواج کرده است. بچه ها نیز با پدر و نامادری شان 
زندگــی می کردند اما یــک روز قبل از حادثــه برای ملاقات 
مادرشان رفته و پیش او بوده اند. با توجه به این که پدر بچه ها، از 
همسر سابق و همسر جدیدش به خاطر مرگ پسرش شکایت 
داشت، بازپرس جنایی دستور تحقیق از هر دو زن را صادر کرد. 
با انجام آزمایشــات، متخصصان پزشکی قانونی علت مرگ را 
نارسایی تنفسی به دنبال مسمومیت با متادون و دیفن هیدرامین 

اعلام کردند.
  با این گزارش پزشــکی قانونی، شیما بازداشت و در تحقیقات 
منکر قتل شــد و گفت: سال 9۷ از همسر اولم جدا شدم و یک 
سال بعد با پدر سینا ازدواج کردم اما با او هم اختلاف پیدا کردم. 
برای این که مردم نگویند او مدام از همســرانش جدا می شود، به 
فکر خودکشی افتادم و از یک عطاری شربت متادون خریدم و 
داخل نوشابه ریختم تا در فرصتی مناسب بخورم. نمی دانم سینا 
چه زمانی آن را خورد و مســموم شد. پس از تکمیل تحقیقات، 
پرونده با صدور کیفرخواست به دادگاه کیفری یک استان تهران 
ارسال شد و متهم در شعبه پنجم دادگاه کیفری یک استان تهران 

پای میز محاکمه قرار گرفت.

ابتدای این جلســه مادر ســینا با طرح شــکایت، برای شیما 
درخواســت قصاص کرد. ســپس همســر او در جایگاه قرار 
گرفت و از حق قصاص گذشــت و گفت: من با شــیما زندگی 
کرده ام و می دانم زن مهربانی اســت و در مرگ پســرم عمدی 
 نداشته اســت. نمی گویم به سینا متادون نداده اما عمدی در کار

 نبوده است. 
  قاضی بابایی، رئیس شعبه پنجم دادگاه کیفری یک استان تهران 
سپس با تفهیم اتهام به شیما از او خواست از خود دفاع کند که زن 
جوان با رد اتهام قتل عمدی گفت: من و پدر سینا عاشقانه با هم 
ازدواج کردیم. وقتی وارد زندگی اش شدم، فهمیدم دو فرزندش 
به شدت آسیب دیده هستند و به وضعیت تغذیه آنها رسیدگی نشده 

است. 
  به همین دلیل برای بهبود وضعیت آنها خیلی تلاش کردم. حتی 
خودم هزینه بازی درمانی آنهــا را دادم. بچه ها وقتی رفتار مرا 
دیدند، به من مامان می گفتند و مرا دوســت داشتند. هیچ دلیلی 

برای آسیب به بچه ها نداشتم. 
  رئیس دادگاه در ادامه، اعترافات متهم را در دادســرا خواند و 
گفت: شما با دستخط خودتان به خرید متادون برای خودکشی 

اعتراف کردید. آن را قبول ندارید؟
متهم به قتل در پاســخ قاضی گفت: تحت فشار بازجویی این 
داستان ها را نوشتم. با چند معتاد در یک بازداشتگاه بودم و آنها به 
من گفتند متادون تلخ است و باید با نوشابه مخلوط کرد تا بتوان 
آن را خورد. من تحت این القائات، اعترافاتی را نوشتم. یک روز 
سینا بعد ازاین که از خانه مادرش برگشت، گفت اگر به حرفش 
گوش ندهم قرص می خورد. پرسیدم این را چه کسی به تو گفته 
که مدعی شد مادرش این حرف ها را یادش داده است. باور کنید 
من سینا را نکشتم. پس از دفاعیات متهم و وکیل مدافعش، قضات 

برای تصمیم گیری وارد شور شدند.

نامادری در دادگاه منکر قتل پسر 8 ساله شد

باور کنید قاتل نیستم عاشق سینا بودم 
  سرویس حوادث//  رییس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی 
ویژه کیش گفت: در هفت روز نخست اجرای طرح برخورد با موتورسواران 

متخلف 1۷۵دستگاه موتورشارژی در این جزیره توقیف شد. 
  ســرهنگ مهدی توانگر با اعلام این خبر به رسانه ها اظهار داشت: باتوجه به 
افزایش تصادفات به علت بی احتیاطی موتورسواران، ترددهای غیرمجاز، ایجاد 
ناامنــی ترافیکی، نارضایتی های مردم از رونــد رانندگی و عدم رعایت قوانین 
توسط راکبان موتورهای شارژی طرح برخورد از اول اسفندماه بصورت ویژه در 
دستور کار پلیس راهور قرار گرفت. وی با اشاره به اینکه هدف اصلی از اجرای 
طرح حفظ فرهنگ ترافیک و آرامش مردم و گردشگران در کیش است افزود: با 
موتورسواران فاقد کلاه ایمنی، عدم دقت در رعایت قوانین راهنمایی و رانندگی، 
دارای اضافه سرنشــین، تردد در مســیرهای اصلی شهر که باعث بروز حوادث 

خطرناک خواهند شد همچنان برخورد می شود.
  رییس پلیسی راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی ویژه کیش افزود: بیش از 
9۰درصد موتورها به علت عدم استفاده راکبان از کلاه ایمنی توقیف شده است و 
این طرح به منظور کاهش تصادفات این وسیله نقلیه ادامه دارد.توانگر با معرفی 
سامانه 12۰ برای دریافت گزارشات ترافیکی به مردم عزیز گفت: هرجای جزیره 
تخلفات ترافیکی مشاهده می شود از طریق این سامانه اعلام تا برخوردهای لازم 
صــورت گیرد.به گزارش ایرنا، وی نقش مردم در حفظ فرهنگ ترافیک جزیره 
کیش را بسیار مهم اعلام و درخواست کرد همه با ایفای نقش موثرو رعایت قوانین 

لازم برای حفظ این برند کیش تلاش کنیم.

۱7۵دستگاه موتور شارژی 
در کیش توقیف شد 

ت

.
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خبری

  سرویس شهرســتان//  سرپرست سازمان منطقه 
آزاد قشم گفت: واگذاری اراضی ملی به افراد به بهانه 

تولید اشتغال با شــیوه های سنتی و منسوخ شده، 
منجر به نابودی محیط زیســت می شود که این امر 

قابل قبول نیست. 
  افشــار فتح الهی در بازدید از پارک زیســت فناوری 
خلیج فارس قشم افزود: استفاده از دانش روز دنیا می تواند 
روند توسعه متوازن، پایدار و سریع منطقه را سرعت ببخشد 
که شرکت های دانش بنیان در این زمینه می توانند کمک 

کنند.  وی ادامه داد: با توجه به پیشرفت ها و فعالیت های 
مناسب پارک زیست فناوری خلیج فارس در قشم باید از 
این ظرفیت برای تقویت بنیه علمی و تولید دانش در حوزه 

صنایع و اقتصاد دریامحور در منطقه استفاده شود.
  سرپرست ســازمان منطقه آزاد قشــم توسعه فعالیت 
شرکت های دانش بنیان را از اولویت های برنامه راهبردی 
این منطقه در افق 1۴۰۴ اعلام و تصریح کرد: به شــدت 

نیازمند تولید علم و دانشی هستیم که بتواند عملیاتی شود 
و مجموعه پارک زیست فناوری می تواند به عنوان حلقه 

اتصال دانش و حوزه اجرا ایفای نقش کند.
  وی با اشاره به حضور شرکت های دانش بنیان توانمند 
در مجموعه پارک زیســت فناوری، افــزود: حمایت از 
شــرکت های دانش بنیان و تقویت نیروهای متخصص و 
توانمند داخلی و روحیه خودباوری از موضوعاتی است 

که در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی ایران نیز مورد تایید 
مقام معظم رهبری قرار گرفته است.

  بــه گزارش ایرنا، فتح الهی تقویت شــرکت های دانش 
بنیان را یک ضرورت انکار ناپذیر دانســت و ادامه داد: 
بسیاری از نیازهای کشور در دوران تحریم های ظالمانه 
 غرب با استفاده از توان و ظرفیت شرکت های دانش بنیان 

رفع شد.

سرپرست سازمان منطقه آزاد قشم :

واگذاری اراضی ملی به افراد باعث نابودی محیط زیست می شود

اینترنت نسل سوم )3G( در روستای احمد آباد 
حاجی آباد وارد مدار شد

  ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// با ارتقاء تکنولوژی نسل 
ســوم در روستای احمد آباد شهرســتان حاجی آباد، ۶2 خانوار  از 
خدمات اینترنت نسل سوم همراه اول برخوردار می شوند.به گزارش 
خبرنگار دریا؛ گفتنی است با توجه به تلاش شبانه روزی صورت گرفته 
توسط کارشناسان ارتباطات سیار مخابرات منطقه  در خصوص پوشش 
مناسب مخابراتی، در آینده نزدیک تعداد بیشتری از روستائیان استان از 

امکانات یاد شده بهره مند خواهند شد.

بازدید میدانی مدیر مخابرات منطقه هرمزگان
 از  مراکز مخابراتی میناب

  سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// مهندس مهدی حیدری مدیر 
منطقه در سفر کاری به شهرستان میناب به همراه فرخ شرف معاون شبکه 
و حشــمت اله رضائی مدیر ارتباطات سیار از مراکز مخابراتی آل محمد 
)ص(،  الزهرا)س (و شــبکه فیبر نوری بخش توکهــور بازدید کردند.به 
گزارش خبرنگار دریا؛ مدیر مخابرات منطقه سپس با حضور در مخابرات 
شهرستان میناب و بازدید از قسمت های مختلف این مرکز در جمع صمیمی 
کارکنان حضور یافت و بر لزوم تلاش همه مجموعه جهت رسیدن به اهداف 
کلان مخابرات منطقه تاکید کرد. در این نشست کارکنان مخابرات شهرستان 
میناب به ارائه نظرات و پیشنهادات خود پرداختند. دیدار با حجت الاسلام 
و المسلمین ابراهیمی امام جمعه شهرستان میناب، رئیسی بخشدار توکهور 
و نیز دیدار با خانواده همکار متوفی علیباش علیائی از دیگر برنامه های 

مهندس حیدری و هیئت همراه در سفر به شهرستان میناب بود.

راه اندازی اتاق فکر اولیا در مدارس بندرخمیر
 امین درساره سرویس شهرستان// با حضور بهجت حاجی زاده رئیس 
اداره انجمن اولیا و مربیان اداره کل آموزش  و پرورش استان هرمزگان اتاق 
فکر اولیا بصورت نمادین در آموزشگاه حضرت مریم )س( شهر بندرخمیر 
راه اندازی شد.به گزارش خبرنگار دریا؛ حاجی زاده دراین باره گفت: جهت 
تعامل مؤثر اولیا و مربیان و اســتفاده از ظرفیت انجمن اولیا در پیشــبرد 
اهداف مدرسه و مسائل تعلیم و تربیت اتاق هایی تحت عنوان »اتاق فکر 
اولیا« در مدارس هرمزگان در نظر گرفته شده است.رئیس اداره انجمن اولیا 
و مربیان اداره کل آموزش وپرورش استان هرمزگان تصریح نمود: فضاهای 
در نظر گرفته شــده در مدارس هستند و نمایندگان  اولیا با برنامه ریزی و 
هم اندیشی با مربیان  زمینه مشارکت بیشتر در تعلیم و تربیت فرزندانشان را 
فراهم می سازند.به گفته ی حاجی زاده انجمن اولیا و مربیان در زمینه مسائل 
دینی، تربیتی، آموزشی، بهداشتی و تقویت پیوندهای معنوی و اخلاقی بین 
والدین و مربیان فعالیت دارد و به رشد کمی و کیفی دستگاه تعلیم و تربیت 
کمک می کنند.در این مراسم مدیر آموزش  و پرورش شهرستان بندرخمیر 
نیز اظهار داشت: اولیا نقش پررنگی در مسائل آموزش  و پرورش دارند و 
ارتباط مؤثر و حضور آنان در مدارس می تواند بر سرنوشت فرزندان آنان 
تأثیر مستقیم داشته باشد. علی یگانه خاطر نشان کرد: وبینارهای آموزشی 
و مشاوره ای برای اولیا در آموزش  و پرورش شهرستان به  صورت هفتگی 
برنامه ریزی شــده است که پیوند مدرســه و خانواده و آگاهی والدین از 

مباحث تربیتی یکی از اهداف آن است.

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

ته سیگار یا کبریت نیم سوخته را در طبیعت رها نکنیم
روابط عمومی  اداره کل
 منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

 امین درساره سرویس شهرستان// علی یگانه با ابراز رضایت مندی 
از روند کار مستند سازی املاک در آموزش  و پرورش شهرستان 

خبر از کسب رتبه دوم استان در این خصوص داد.
 بــه گزارش خبرنــگار دریا؛ مدیــر آموزش  و پرورش شهرســتان 
بندرخمیر افزود:  اقدام صورت گرفته برای دریافت سند مالکیت بیش 
از 15۰ ملک آموزش  و پرورش شــامل مدرسه، سالن های ورزشی، 
ساختمان های اداری و زمین ها موفقیتی بزرگ است که باید تا رسیدن 

به مرحله مطلوب دنبال شود.
  یگانه خاطرنشان ساخت: برای سرعت بخشی به فرآیند مستندسازی 
املاک، هماهنگی های لازم بین ادارات ثبت  اسناد و املاک، بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی و اداره کل آموزش  وپرورش استان صورت گرفته است.

  وی این اقدام را برای پیشگیری از تعرض به املاک آموزش  و پرورش 
ضروری دانست و اظهار داشت: در یک سال گذشته حساسیت ویژه ای 
برای ثبت اموال مدارس در سامانه اموال صورت گرفته است و حفاظت 
از دارایــی آموزش  و پرورش به  عنوان اموال عمومی یک اولویت مهم 

بوده است.
  مدیر آموزش و پرورش شهرستان بندرخمیر با قدردانی از تلاش های 
»محمد مصدق« کارشناس حقوقی اداره موفقیت های آموزش  و پرورش 
شهرستان در کسب رتبه های برتر آموزشی، ورزشی، ثبت اسناد، سلامت 
و تندرســتی را حاصل کار گروهی خواند و اظهار داشــت: قدردان 
تلاش همه فرهنگیان شهرســتان، ائمه جمعه، شوراها و معتمدین برای 

یاری رساندن به آموزش  و پرورش هستیم.

شرکت  سرپرست  شهرستان//  سرویس   
توســعه و مدیریت بنادر و فرودگاه های 
کیش، گفت: نوســازی پایانه بندر تجاری 
این جزیره با هدف ایجاد زیر ساخت های 
هوشمندســازی در حال انجام است و تا 

نوروز ۱۴۰۱ به پایان می رسد. 
  عزت الله محمدی با اعلام این خبر به رسانه ها، 
افزود: این طرح از آذر سال جاری در مبادی 
ورودی و خروجی سفرهای دریایی آغاز شده 
و تا کنون عملیات بهســازی محوطه ورودی 
و خروجی، اصلاح هندســی معابر و خیابان 
بندر، تعبیه دوربین های مدار بسته و بهسازی 
روشنایی محوطه داخلی سالن انجام شده است.
وی افــزود: احیــای فضای ســبز، تعمیر و 
لکه گیری خیابان ها، اجرای روکش آسفالت، 
نوسازی تابلوهای ورودی و خروجی و نصب 
تابلوهای ایمنی و راهنما در تمام اماکن و روی 

اســکله ها، همچنین رنگ آمیزی ســردرها، 
رنگ آمیزی سالن های بندر، طراحی غرفه های 
جدید و بهســازی، جانمایی و افزایش تعداد 
وب کیوســک های خرید بلیط در سالن بندر 
تجاری از دیگر اقدامات انجام یافته در طرح 
نوســازی است.سرپرست شــرکت توسعه و 
مدیریت بنادر و فــرودگاه های کیش یادآور 
شد: استقرار کانکس های نمازخانه، سرویس 
بهداشتی و سوپرمارکت بر روی اسکله بازوی 
شرقی بندرگاه با هدف آماده سازی سیمای آن 
به عنوان یکی از مبادی اصلی ورود به جزیره 
در دستور کار شرکت قرار گرفت که با تلاش 

همکاران در حال انجام است.
  در حــال حاضــر بندرگاه هــای کیش در 
حوزه های مختلف از جمله اسکله کشتی های 
تجاری، اســکله کشــتی های تامین مصالح 
ساختمانی و مایحتاج عمومی جزیره، اسکله 

کشــتی های ورود مواد سوختی و پشتیبانی 
شــرکت های نفتی و سایر کالاهای عمومی و 

مسافری به جزیره فعال است.
  بنای این بندرگاه، با الهام گرفتن از امواج دریا 
به صورتی موجی شکل و ارگانیک طراحی شده 
و ایجاد هماهنگی و انسجام میان ساختمان و 
محیــط پیرامــون آن و به کارگیری تجهیزات 
به روز و هوشــمند با در نظر گرفتن کیفیت و 
تأثیرات عملکردی برای ارائه خدمات بهینه به 
گردشگران و ساکنان از مهمترین رویکرد های 

طراحی آن است.
  به گزارش ایرنا، پایانه مسافری شماره  2 بندر 
تجاری جزیره کیش، در زمینی به مســاحت 
هشــت هزار مترمربع و زیربنــای 11 هزار 
مترمربع با ظرفیت روزانه  ســه هزار و 5۰۰ 
مسافر، واقع در قســمت شمال شرقی جزیره 

قرار گرفته است.

مدیر آموزش  و پرورش بندرخمیر:نوسازی پایانه مسافری بندرگاه کیش در حال انجام است
60 درصد املاک آموزش  و پرورش سند دار شده اند

  سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// 
با  گفت:  هرمزگان  دادگستری  کل  رئیس 
تخریب سازه های غیرمجاز در ۶ کیلومتر 
دیگر از ساحل جزیره قشم، این اراضی به 

نفع مردم رفع تصرف و آزادسازی شد. 
  مجتبــی قهرمانی اظهار کرد: در پی تأکیدات 
رئیس قوه قضاییه در خصوص مقابله با ساحل 
خواری و برخورد با متعدیان به منابع طبیعی، با 
صدور دستور قضایی برای تخریب سازه های 
غیرمجاز در ۶ کیلومتر دیگر از ساحل جزیره 
قشــم، این اراضی به نفع مردم رفع تصرف و 

آزادسازی شد.
  وی اضافــه کرد: با تخریب مســتحدثات 
غیرمجاز در حدفاصل روســتای پی پشت تا 
محدوده اسکله لافت به طول ۶ کیلومتر، این 
زمین های ساحلی برای استفاده در دسترس 
عموم مردم قرار گرفته و از دستگاه های متولی 
نیز خواسته شده است که با تشدید نظارت ها، 
تمهیــدات لازم را اتخاذ نمایند تا ســواحل 

آزادشده، بار دیگر تصرف نشوند. 
  قهرمانی با بیان اینکه مستحدثات تخریب شده 
واقع در حریم ۶۰ متری این ســواحل، شامل 
دیوارچینی، پی سنگی، سازه های غیرمسقف 

و ســد و بند خاکی و بتنی بود، تصریح کرد: 
آزادســازی این اراضی به دســتور دادستان 
عمومی و انقلاب قشــم و با همکاری دولت 
توسط یگان حفاظت از اراضی ملی، دولتی و 
اجراییات منطقه آزاد قشم و مأمورین انتظامی 

این شهرستان صورت گرفت.
  رئیس کل دادگســتری هرمزگان همچنین با 
اشاره به روند مطلوب آزادسازی سواحل در 

این اســتان، تأکید کرد: تلاش برای رهاسازی 
کامل سواحل و حریم ۶۰ متری دریا در نقاط 
مختلف اســتان هرمزگان با جدیت در حال 
پیگیری اســت و ضمن تهیه لیســتی از نقاط 
تصرف شــده، اقدامات قانونی و قضایی برای 
 صدور حکم و اجرای آن با ســرعت خوبی 

در حال انجام می باشد.

آزادسازی ۶ کیلومتر از ساحل جزیره قشم

                                        دادنامه
پرونــده کلاســه ۱۴۰۰۴۰9۲۰۰۰۱۰۲۱۳9۶ شــعبه دادگاه اصل 
۴9 قانــون اساســی اســتان هرمــزگان تصمیم نهایی شــماره 

    ۱۴۰۰۴۰۳9۰۰۰۲۵۸۱۱۷۵
شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران 
- شهرستان تهران- شهر تهران- خالد - اسلامبولی - کوچه- ۱۷ 
ســتاد اجرایی - فرمان امام )ره( با نمایندگی آقای احسان کشاورز 

فرزند احمد 
اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل ۴9 قانون اساسی  

گردشــگار: بتاریــخ هجدهم دی ماه یکهــزار و چهارصد در وقت فوق العــاده دادگاه اصل 
۴9 قانــون اساســی هرمزگان به تصدی امضا کننده ذیل تشــکیل اســت پرونده کلاســه 
۱۴۰۰۴۰9۲۰۰۰۱۰۲۱۳9۶  تحت نظر است دادگاه با عنایت به جمیع اوراق و محتویات پرونده 
 ختم رســیدگی را اعلام و با استعانت از درگاه احدیت متعال به شرح آتی مبادرت به صدور 

رای می نماید.
رای دادگاه: در خصوص شــش دانگ یک قطعه زمین واقع در شهرستان بندرلنگه، روستای 
پارو، زمین مشهور به پارو فکری به مساحت ۸۲۴۲۴۷ مترمربع طی نامه شماره ۱۸۱/۳۰۵۷۴9/ 
ن مورخه ۱۴۰۰/۰9/۰۸ از طرف ســتاد اجرایی فرمــان حضرت امام )ره( به عنوان ملک بایر 
بلاصاحب معرفی گردیده اســت این دادگاه پس از بررســی های اولیه طی دادنامه شــماره 
۱۴۰۰۴۰۳9۰۰۰۲۲۴9۳۴۵ مورخه ۱۴۰۰/۰9/۱۴ مستنداً به تبصره ماده ۱۰ اصلاحیه آئین نامه 
نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل ۴9 قانون اساسی، مبادرت به صدور قرار سرپرستی 
می نماید و سپس قرار صادره به منظور حفظ حقوق مدعیان احتمالی در  روزنامه کثیرالانتشار 
آگهی گردید و متعاقبا با عنایت به انقضاء وکیل مالک و توجها به تحقیقات و بررسی های انجام 
شده توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( و اینکه ملک موضوع پرونده از مصادیق اموال 
بلاصاحب تلقی گردیده و هیچگونه اطلاعی از مالک و یا ورثه یا نماینده قانونی وی بدست 
نیامده، لذا در راستای اجرای ماده ۲۸ قانون مدنی و فتوای حضرت امام )ره( در تحریرالوسیله 
) کتاب لقطه( حکم به تملیک ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( در ملک مزبور مهلت یک 
ماهه انتشار آگهی و عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان مدعی یا معترض، ستاد اجرایی 
طی نامه شــاره ۱۸۱/۳۵9۳۶۸/ن مورخه ۱۴۰۰/۱۰/۱۵ درخواست صدور حکم تملک ملک 
موصوف را نموده است. النهایه این دادگاه با عنایت به عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان 
مالک یا قائم مقام قانونی و یا وکیل مالک و توجها به تحقیقات و بررسی های انجام شده توسط 
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( و اینکه ملک موضوع پرونده از مصادیق اموال بلاصاحب 
تلقی گردیده و هیچگونه اطلاعی از مالک و یا ورثه یا نماینده قانونی وی بدست نیامده، لذا در 
راستای اجرای ماده ۲۸ قانون مدنی و فتوای حضرت امام )ره( در تحریرالوسیله ) کتاب لقطه( 
حکم به تملیک ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( در ملک مزبور صادر و اعلام می دارد. 
رای صادره غیابی و ظرف بیست روز پس از ابلاغ قابل واخواهی در این دادگاه و سپس ظرف 
بیست روز قابل تجدیدنظر خواهی در محاکم محترم تجدیدنظر استان تهران ) ویژه دادگاههای 

اصل ۴9 قانون اساسی ( می باشد. 
مختار صادقی

رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسی هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

                                        دادنامه
پرونــده کلاســه ۱۴۰۰۴۰9۲۰۰۰۱۰۲۱۴۱9 شــعبه دادگاه اصل 
۴9 قانــون اساســی اســتان هرمــزگان تصمیم نهایی شــماره 

    ۱۴۰۰۴۰۳9۰۰۰۲۵۸۱۲۱۰
شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران 
- شهرستان تهران- شهر تهران- خالد - اسلامبولی - کوچه- ۱۷ 
ســتاد اجرایی - فرمان امام )ره( با نمایندگی آقای احسان کشاورز 

فرزند احمد 
اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل ۴9 قانون اساسی  

گردشــگار: بتاریخ هجدهم دی ماه یکهــزار و چهارصد در وقت فوق العــاده دادگاه اصل 
۴9 قانــون اساســی هرمزگان به تصدی امضا کننده ذیل تشــکیل اســت پرونده کلاســه 
۱۴۰۰۴۰9۲۰۰۰۱۰۲۱۴۱9  تحت نظر است دادگاه با عنایت به جمیع اوراق و محتویات پرونده 
 ختم رســیدگی را اعلام و با استعانت از درگاه احدیت متعال به شرح آتی مبادرت به صدور

 رای می نماید.
رای دادگاه: در خصوص شش دانگ یک قطعه زمین واقع در شهرستان بندرلنگه، بندرکنگ، 
خیابان بوم مســی، جنب ســوپرمارکت ملاحی به مســاحت ۱۵۰ مترمربع طی نامه شماره 
۱۸۱/۳۰۵۷۵۷/ ن مورخه ۱۴۰۰/۰9/۰۸ از طرف ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( به عنوان 
ملک بایر بلاصاحب معرفی گردیده است این دادگاه پس از بررسی های اولیه طی دادنامه شماره 
۱۴۰۰۴۰۳9۰۰۰۲۲۴9۳۸9 مورخه ۱۴۰۰/۰9/۱۴ مستنداً به تبصره ماده ۱۰ اصلاحیه آئین نامه 
نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل ۴9 قانون اساسی، مبادرت به صدور قرار سرپرستی 
می نماید و سپس قرار صادره به منظور حفظ حقوق مدعیان احتمالی در  روزنامه کثیرالانتشار 
آگهی گردید و متعاقبا با عنایت به انقضاء وکیل مالک و توجها به تحقیقات و بررسی های انجام 
شده توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( و اینکه ملک موضوع پرونده از مصادیق اموال 
بلاصاحب تلقی گردیده و هیچگونه اطلاعی از مالک و یا ورثه یا نماینده قانونی وی بدست 
نیامده، لذا در راستای اجرای ماده ۲۸ قانون مدنی و فتوای حضرت امام )ره( در تحریرالوسیله 
) کتاب لقطه( حکم به تملیک ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( در ملک مزبور مهلت یک 
ماهه انتشار آگهی و عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان مدعی یا معترض، ستاد اجرایی 
طی نامه شــاره ۱۸۱/۳۵9۰۷9/ن مورخه ۱۴۰۰/۱۰/۱۵ درخواست صدور حکم تملک ملک 
موصوف را نموده است. النهایه این دادگاه با عنایت به عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان 
مالک یا قائم مقام قانونی و یا وکیل مالک و توجها به تحقیقات و بررسی های انجام شده توسط 
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( و اینکه ملک موضوع پرونده از مصادیق اموال بلاصاحب 
تلقی گردیده و هیچگونه اطلاعی از مالک و یا ورثه یا نماینده قانونی وی بدست نیامده، لذا در 
راستای اجرای ماده ۲۸ قانون مدنی و فتوای حضرت امام )ره( در تحریرالوسیله ) کتاب لقطه( 
حکم به تملیک ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( در ملک مزبور صادر و اعلام می دارد. 
رای صادره غیابی و ظرف بیست روز پس از ابلاغ قابل واخواهی در این دادگاه و سپس ظرف 
بیست روز قابل تجدیدنظر خواهی در محاکم محترم تجدیدنظر استان تهران ) ویژه دادگاههای 
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 امین درساره ســرویس شهرســتان// با حضور فرماندار 
بندرخمیر و تعدادی از مســئولین این شهرستان، نمایشگاه 

کتاب در مجتمع پارمیس بندرخمیر افتتاح شد.
  به گزارش خبرنگار دریا؛ میرهاشم خواستار در آئین افتتاح نمایشگاه 
کتاب بندرخمیر ضمن تقدیر از تلاش های دست اندرکاران برگزاری 
این نمایشــگاه، اظهار داشت: کتاب یکی از موثرترین ابزارهای تولید 
علم و دانش است که می تواند تغییرات زیادی را در انسان ایجاد کند.

وی همچنین گفت: برگزاری نمایشگاه های کتاب در سطح شهرستان 
نقش بسزایی در ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی و همچنین کاهش 

آسیب های اجتماعی دارد.فرماندار در ادامه بر ضرورت فراهم کردن 
حضور اقشــار مختلف شهرستان به ویژه دانش آموزان جهت بازدید 
از این نمایشگاه تاکید کرد.  مدیر فرهنگ و ارشاد بندرخمیر نیز بیان 
کرد: در این نمایشــگاه 2۰۰۰ عنوان کتاب با بیش از 5۰۰۰ جلد با 
موضوعات دینی، مذهبی، ادبی، تاریخی، کودک و نوجوان، روانشناسی 
و... عرضه شده است.حجت الاسلام و المسلمین قنبری با بیان اینکه 
در این نمایشگاه پنجاه درصد تخفیف خرید کتاب برای خریداران در 
نظر گرفته شده است، اضافه نمود: این نمایشگاه تا 25 اسفند از ساعت 

8 الی 12 و 1۶ الی 19  برای بازدید عموم دایر است.

افتتاح نمایشگاه کتاب در بندرخمیر

  سرویس شهرستان// با کمک بنیاد برکت 
۱۴۰ طرح اشتغالزایی در شهرستان رودان 

به بهره برداری رسید.
 مدیر کل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( 
گفت: برای بهــره برداری از این طرح ها بنیاد 
برکت 5 میلیــارد و 8۰۰ میلیون تومان هزینه 
شده است.منوچهر دانشمند افزود: با راه اندازی 

این طرح ها زمینه اشتغال ۴5۰ نفر به صورت 
مستقیم در شهرستان رودان فراهم شده است.

  وی گفت: مهمترین طرح های بنیاد برکت در 
رودان کارگاه تولید ام دی اف، مزرعه پرورش 
شتر مرغ، پرورش گیاهان دارویی و کارگاه های 

تولید البسه است.
به گــزارش خبرگزاری صدا و ســیما مرکز 

خلیج فارس؛ مدیر کل ســتاد اجرایی فرمان 
حضرت امام )ره( افزود: سقف وام بنیاد برکت 
برای مشــاغل خرد روســتایی تا 5۰ میلیون 
تومان، بخش کشاورزی تا 25۰ میلیون تومان 
و حداکثر سقف وام های بنیاد برکت برای ایجاد 
کارگاه های بــزرگ و کارخانه و طرح های 

اشتغال زایی بزرگ تا ده میلیارد تومان است.

بهره برداری از 14۰ طرح اشتغالزایی بنیاد برکت در رودان 

طرح : فاطمه هوشنگی

و



    ســرویس سلامت // شــاید یکی از شایعات داغ 
دوران پاندمی کرونا بعد از تولید واکســن های این 
ویروس، اعتماد نداشتن به ایمنی واکسن ها بود که 
 متاســفانه برخی از افراد را دچار تردید کرد تا آنها

 واکسن نزنند.
  با ورود واکســن های ضد کرونایی در جهان، شــایعات 
پیرامون ایمنی این واکســن ها نیز آغاز شد، به طوری که 
برخی از مردم در کشــورهای مختلف، در مقابل تزریق 
واکسن، ایستادگی می کردند و مدعی بودند که این واکسن ها 
قابل اعتماد و اطمینان نیستند. همین شایعات باعث شد تا 
روند واکسیناسیون دچار اختلال شود.شاید یکی از مهم ترین 
 تبعات این شــایعات، گسترش چرخه انتقال ویروس بود،

 به طوری که افراد واکســن نزده علاوه بر اینکه سلامت 
خود را نادیده می گرفتند، باعث می شدند بیماری همچنان 
در گردش باشد و از طریق این افراد، به دیگران هم منتقل 
شود.گزارش های وزارت بهداشت نشان می دهد، در کشور 
ما نیز درصدی از افراد هســتند که در مقابل واکسن نزدن 
پافشــاری می کنند و این در حالی است که میزان مرگ و 
میر ناشی از کرونا در بین افراد واکسن نزده، به مراتب بیشتر 

از کسانی است که واکسن خود را کامل زده اند.
  حمیدرضا جماعتی دبیر کمیته علمی کشوری کووید 19، 

گفت: در گزارش کمیته علمی مشــخص شده افرادی که 
یک دوز واکسن کرونا تزریق کرده بودند، مرگ و میرشان 
بیشــتر از افرادی بوده که دو دوز واکســن را تزریق کرده 
اند. بنابراین حتماً باید واکسیناسیون تکمیل شود تا بدن ما 
ایمنی و حمایت بیشتری در برابر امیکرون داشته باشد و در 
صورت ابتلاء، منجر به بستری در بخش های مراقبت های 

ویژه و مرگ و میر نشود.
  وی افزود: پس از بازدید میدانی گروه مراقبت های ویژه 
کمیته علمی کشوری کرونا از شهرهای قم، اراک و همدان 
از بخش های مراقبت های ویژه بیمارستان ها مشخص شد 
که میزان مرگ و میر و بستری در افرادی که واکسن تزریق 
نکرده اند بیشــتر بوده و بیــش از ۶۰ درصد مرگ و میر 
مربوط به این افراد بوده است.در عین حال، وزیر بهداشت، 
میزان مرگ و میر ناشی از کرونا در بین افراد واکسن نزده 

به 9۰ درصد می رسد.
  بهرام عین اللهی با اشــاره به اینکــه 9۰ درصد مرگ و 
میرهای کرونایی مربوط به واکســن نزده ها اســت، گفت: 
این آمار مستند و بر اساس مطالعات لازم اعلام می شود. 

کسانی که واکسن نمی زنند 1۰ برابر بیشتر از واکسن زده ها 
فوت می کنند.

  این در حالی اســت که هنوز درصدی از جمعیت هدف 
واکسیناسیون در کشور، از واکسن زدن فراری هستند که 
اگر فرض کنیم 1۰ درصد هم هنوز واکســن نزده باشند، 
عدد قابل توجهی خواهد بود که می تواند نگران کننده باشد.
  بنا بر اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
بهداشــت، تا کنون ۶2 میلیون و ۷39 هــزار و ۶35 نفر 
دوز اول، 55 میلیــون و ۴18 هــزار و 2۰ نفر دوز دوم و 
22 میلیون و 992 هزار و ۷5۷ نفر، دوز ســوم واکســن 
کرونــا را تزریــق کرده اند. مجموع واکســن های تزریق 
 شــده در کشــور به 1۴1 میلیون و 15۰ هــزار و ۴12

 دوز رسید.
  علیرضا ناجی رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناســی 
دانشــگاه علوم پزشکی شهید بهشــتی، با اشاره به اینکه 
در میان مردم گفته می شــود چون واکسن کرونا با عجله 
تولید شــده مطالعات بالینی آن کامل نشده و نمی توان به 
اثر بخشــی آن اعتماد کرد، گفت: سازندگان واکسن هیچ 

مرحله آزمایشی تولید واکسن را نادیده نگرفته اند، حتی 
واکســن هایی که در ابتدای شــیوع کرونا ساخته شد هم 
کارایی لازم را داشته و تاکنون هیچ عارضه جدی در این 

زمینه گزارش نشده است.
  وی افزود: پروسه تولید واکسن کرونا بر اساس یک برنامه 
فشــرده، ضمن برخورداری از منابع مالی بالا به صورت 

همپوشانی انجام شده است.
  ناجی خاطرنشان کرد: دولت ها در تحقیقات تولید واکسن 
سرمایه گذاری کرده اند تا هرچه زودتر زنجیره انتقال کرونا 
قطع شود.وی با تاکید بر اینکه افرادی که نوبت سوم واکسن 
کرونا را دریافت کــرده اند هم نباید رعایت پروتکل های 
بهداشتی را نادیده بگیرند، گفت: اینکه دیده می شود برخی 
افراد به بهانه دریافت ســه دوز واکسن، ماسک نمی زنند 
و رعایت شــیوه نامه ها را نادیده می گیرند، اشتباه است و 

می تواند منجر به افزایش بار بیماری شود.
  ناجی اضافه کرد: هیچکدام از واکســن های کووید 19 
حاوی ویروس زنده نیست بنابراین نمی توانند باعث بیماری 
شــوند، همچنین پروتئینی که به سیســتم ایمنی ما کمک 

می کند تا ویروس را تشخیص دهد و با آن مبارزه کند، هیچ 
گونه عفونتی در بدن ایجاد نمی کند.

  استاد دانشگاه علوم پزشــکی شهید بهشتی در ادامه به 
عارضه های احتمالی واکسن های کرونا اشاره کرد و افزود: 
متأسفانه برخی به دلیل عارضه های واکسن اقدام به تزریق 
واکســن نمی کنند، در حالی که اگر هم واکسن عارضه ای 
داشته باشــد اغلب کوتاه مدت است و هیچکدام عارضه 

جدی ایجاد نمی کند.
  وی با تاکید بر اینکه واکسیناسیون می تواند اطرافیان فرد 
را هم در مقابل بیمــاری محافظت کند، تصریح کرد: این 
موضوع به ویژه بــرای افرادی که در معرض خطر ابتلای 
شدید به بیماری کووید 19 هستند، مثل مراقبان سلامت، 
سالمندان، افراد مبتلا به بیماری های زمینه ای و تضعیف کننده 

سیستم ایمنی بسیار اهمیت پیدا می کند.
  به نظر می رسد، مهم ترین بازتاب ایجاد »واکسن هراسی« 
در دنیا و از جمله کشور خودمان، افزایش مرگ و میرهای 
ناشــی از ابتلاء به کرونا بوده اســت. زیرا، در پیک ششم 
که با ســویه اومیکرون همراه شــده است، بیشتر بیماران 
درگیر اومیکرون که فوت می کنند، از کســانی هســتند 
 که واکســن نزده اند و یا اینکه واکسیناســیون آنها کامل

 نشده است.
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سلامت

فروردین :
به نظر می رســد کــه احساســات تان در هم 
پیچیده اند و امروز نمی توانید به راحتی تصمیم 
بگیرید که واقعاً چه می خواهید. می دانید چه چیزی اکنون به 
نفع تان است، اما فرصت های فریبنده دیگری هم پیش روی تان 
قرار دارند که شما را وسوسه می کنند. مراقب باشید چه مسیری 
را انتخاب می کنید، مبادا آن چه در دوردست ها می بینید سراب 
باشــد! به چیزهای واقعی فکر کنید تا بتوانید به آرزوهایی که 

دارید دست پیدا کنید.
اردیبهشت :

از آن دسته آدم هایی هستید که همیشه واقعیت ها 
را در نظر می گیرید و دیگران هم به خاطر این 
قابلیت شما همیشــه برای مشورت به سراغ تان می آیند. اما 
امروز به نظر می رسد که در تشخیص واقعیت از آن چه سرابی 
بیش نیست مشکل دارید. شاید امروز را خوب شروع کنید، اما 
هر لحظه امکان دارد که از مسیرتان منحرف شوید و از واقعیت 
فاصله بگیرید. بدانید که رویاهای تان تنها در صورتی تحقق 
خواهند یافت که با واقعیت تطابق داشته باشند. شاید بهتر باشد 

تصمیم گیری را به وقت دیگری موکول کنید.
 خرداد :

شاید وقتی از خواب بیدار شوید احساس کنید 
که چه قدر شاد و سرخوش هستید، اما بدانید که 
امروز یکی از آن روزهایی اســت به گرداب فکر و خیال های 
ناراحت کننده کشیده خواهید شد. این شرایط از آن چه فکرش 
را می کنید جدی تر اســت، زیرا اگر بــا فکر باز عمل کنید 

می توانید چیزهای زیادی درباره ی طبیعت آدمی یاد بگیرید. 
 تیر :

افکار بزرگی در ســر دارید که باعث شده اند 
به زندگی با چشــم خوش بینی نگاه کنید. اگر امروز همه ی 
وظایف تان را به انجام برسانید به این معنی نیست که وقت تان 
آزاد خواهد شد. به جای این که دور خودتان بیهوده بچرخید 
اندکی درنگ کنید تا ببینید اکنون در چه وضعیتی قرار دارید 
و قرار اســت در کدام جهت حرکت کنید. به یاد داشته باشید 
کــه اگر اکنون تعهدات تان را جدی بگیرید، بعداً می توانید با 

فراغت بیشتری به امور دلخواه تان بپردازید.
 مرداد :

اگر همیشه موقع تصمیم گیری به این فکر کنید 
که دیگران چه انتظاراتی از شــما دارند کارتان 
سخت خواهد شــد. این که همیشه همه چشــم ها به شما 
باشد خسته کننده به نظر می رســد. امروز تصمیم دارید که 
به دوستان تان نشان دهید که چه قدر خلاقیت دارید. به شما 
توصیه می شود که ابتدا به وعده هایی که داده اید عمل کنید 
و بعد به سراغ  کارهایی بروید که قبلًا امتحان نکرده اید. همه 
چیز به عهده ی شماست، خودتان باید یاد بگیرید که چگونه 

بین وظایف و تفریحات خود تعادل برقرار کنید.
 شهریور :

به نظر می رسد که دوستان و آشنایان تان نقش 
مؤثری در زندگی حرفه ای شــما ایفا نمی کنند، 
زیرا بیشتر علاقه دارند که شما را به کشف حقایق عمیق عرفانی 
متمایل کنند. البته این توصیه می تواند مفید واقع شــود، اما نه 
امروز، زیرا اکنون کارهای زیادی دارید که باید هر طور شــده 
انجام شــان دهید. اجازه ندهید که کســی شما را از مسیرتان 
منحرف کنند، فقط به کارهایی فکر کنید که فعلًا در دست دارید. 

 مهر :
امروز می توانید به راحتی راهکارهای مختلفی 
را برای انجام آن چه در ســر دارید پیدا کنید، 
اما مشــکل این جاســت که وقتی این راهکارها را به اجرا 
می گذاردید جواب نمی دهند و آن چه را که ریســیده بودید 
پنبه می کنند. می خواهید کاری را که درست است انجام دهید، 
اما هر لحظه ممکن اســت فریب رویاهای رنگارنگ تان را 

بخورید و اشتباه کنید. 
 آبان :

به نظر می رســد که احســاس تان شما را به 
سویی می کشند که عقل تان با آن مخالف است. 
متأسفانه دانشی که اکنون در اختیار دارید برای تشخیص مسیر 
درست کافی نیست. مشکل فقط این نیست که کدام مسیر را 
انتخاب کنید، زیرا اتفاقات زیادی در جریان است که به چشم 
قابل دیدن نیستند. بد نیست کمی هم به ندای درون تان گوش 
کنید و ببینید شما را به کدام سو می کشد. برای انتخاب مسیر 

درست بهتر است از خلاقیت تان کمک بگیرید.
 آذر :

خبر خوب برای شما این است که امروز می توانید 
عاقلانه تصمیم بگیرید، البته تا زمانی که گرفتار 
ناشــناخته ها نشوید. به نظر می رســد که اکنون افکارتان آن 
قدر گسترده شــده اند که به ســختی می توانید واقعیت های 
پیرامون تــان را ببینید. نکته ی دیگر این که امروز نمی توانید به 
همه رویاهای تان رسیدگی کنید، زیرا اکنون فرصت اندک است. 

 دی :
امروز مهارت های حرفه ای خود را به نمایش 
گذاشته اید. اما بدانید که اگر دیگران تحسین تان 
می کنند به خاطر رویکرد مثبتی است که در پیش گرفته اید 
و ربطی به مهارت هایی که به نمایش گذاشته اید ندارد. شاید 
به نظر خودتان هنوز آن طور که باید وارد عمل نشده اید، اما به 
هر حال دیدگاهی که نسبت به زندگی دارد برای دیگران جالب 
اســت. اگر مانعی سر راه تان دیدید سریع قضاوت نکنید، هر 
مانعی به این معنی نیست که مسیر غلط را در پیش گرفته اید. 

 بهمن :
امروز با یک چالش بزرگ مواجه هســتید: این 
کــه چگونه اهداف تان را طبق نقشــه ای عملی 
به واقعیت تبدیل کنید. وقتی در مســیر قرار گرفتید ممکن است 
نشانه هایی را ببینید و معنی آن ها را اشتباه برداشت کنید، شاید 
حتی به این نتیجه برســید که مسیر غلط را در پیش گرفته اید. 
بدانید که این مسیر پر از تله است و به راحتی امکان فریب خوردن 
وجود دارد. اما به شما توصیه می شود که فوری تصمیم نگیرید 

و مسیرتان را عوض نکنید، بلکه همین راه را مدتی ادامه دهید.
 اسفند : 

افکار هیجان انگیزی در سر دارید و می خواهید 
مسیر پر ماجرایی را آغاز کنید. به نظر می رسد 
که به اهداف تان اطمینان کامل دارید و علاقه مندید آن ها را 
با دیگران در میان بگذارید تا شــاید کمک تان کنند. اما هر 
چه بیشتر از افکارتان حرف می زنید کمتر باورکردنی به نظر 
می رسند، پس بهتر است توضیحات اضافه را به روز دیگری 
موکول کنید. شما حقیقت را می گویید، اما گاهی سکوت کردن 

نتیجه ی بهتری به دنبال خواهد داشت.

بازتاب داغ ترین شایعه کرونایی 

  سرویس سلامت// یک متخصص آلرژی و 
ایمونولوژی نسبت به خطرات خوددرمانی 

در بیماران مبتلا به آلرژی هشدار داد. 
  دکتر مریم محلوجی راد گفت: خیلی از افراد 
تصور می کنند کــه آلرژی یک حالت عادی 
اســت و بعضا آنقدر دیر به پزشک متخصص 
آلرژی مراجعه می کنند که بســیار دیر شده 
است. در حالی که آلرژی ها را می توان کنترل 
و یا درمان کرد. مســئول فنی کلینیک آسم و 
آلرژی جهاد دانشگاهی علوم پزشکی تهران 
 ادامــه داد: در مورد آلرژی هــا خوددرمانی 
به هیچ وجه توصیه نمی شــود؛ درست است 
که داروهای آلرژی از انواع ســاده تا پیچیده 
وجود دارد اما باید توسط پزشک تجویز شود.
او افزود: داروهایی مثل ستریزین یا لوراتادین 
داروهای کم آنزیم هستند و معمولا کسانی که 
علائم شان شروع می شود می توانند تا زمان 
مراجعه به پزشک از این داروها استفاده کنند که 
علائم شان تا حدی کنترل شود. اما متاسفانه ما 
با بیماران رو به رو بوده ایم که چندین سال از 

این داروها استفاده می کنند.
  این متخصص آلرژی و ایمونولوژی ادامه داد: 
مورد بدتر، افرادی هســتند که از داروخانه ها 

آمپول های کورتون تهیه می کنند و  می گویند 
چون کورتون می زنیم مدتی در امان هستیم. 
اما ما با بیمارانــی هم رو به رو بوده ایم که با 

عوارض کورتون به ما مراجعه کرده اند. 
  محلوجی راد افزود: مردم فقط دو سه مورد 
از عوارض کورتون مثل پوکی اســتخوان و 
ضعیف شدن سیستم ایمنی بدن را می شناسند؛ 
در حالی که عوارض آن بســیار بلندبالاست. 

من شخصا بیماری داشــتم که به خاطر یک 
آلرژی ســاده آمپول کورتون تزریق می کرد. 
این آقای 25 ساله با کاتاراکت دوطرفه یا آب 
مروارید چشم مواجه شد که در نهایت منجر 
به عمل چشم های او شد. این در حالی است 
که معمولا آب مروارید را در سنین بالای ۶۰ 

سال عمل می کنند.
او در پایان تاکید کرد: آب مروارید یکی دیگر 

از این عوارض است. آب سیاه یا گلوکوم نیز 
یکی دیگر از عوارض استفاده از کورتون است 
که با بالا رفتن فشار چشم ممکن است برای 
فرد اختلال دید ایجاد شود. همچنین از دیگر 
عوارض کورتون می توان سرکوب غدد فوق 
کلیه، چاقی، پوکی استخوان و ... اشاره کرد. لذا 
خوددرمانی با این داروها به هیچ وجه توصیه 

نمی شود.

  سرویس ســلامت // متخصص بیماری های 
عفونی ۶ توصیــه برای مبتلایان به امیکرون 
دارد که می بایست بعد از بهبودی، تا یک ماه 

این کارها را انجام ندهند.
  طی دو ســالی که از شــیوع کرونــا می گذرد، 
با ســویه های جدیدی از این ویــروس مواجه 
شده ایم، اما همچنان اطلاعات و دانش بشر درباره 
درمان های قطعی و عوارض بعد از بیماری محدود 
اســت.در همین ارتباط، افشین منیری متخصص 
بیماری های عفونی بیمارســتان مسیح دانشوری، 
توصیه هایی برای مبتلایان و بهبود یافتگان امیکرون 
دارد. وی گفت: حداقــل تا یک ماه ورزش  های 
سنگین انجام ندهید تا آرام آرام توان بدن به نقطه 

اول سلامتی بازگردد.
  منیری افزود: تعداد زیاد پله را بالا و پایین نروید 
خصوصاً افرادی که دچار علامت  های تنفســی، 

تنگی نفس، سرفه و درد قفسه سینه شده اند.
  این متخصص بیماری های عفونی ادامه داد: برای 

مدت طولانی ایستاده نباشید.
  وی گفــت: دوش آب خیلی گرم یا داغ به هیچ 

وجه تا حداقل یک ماه نگیرد.
  منیری افزود: از مواد غذایی ســالم استفاده کنید 
و توصیه ششم، این اســت که مصرف مایعات را 

بالا ببرید.

توصیه های پزشکی
 برای بهبود یافتگان امیکرون 

هشدار درباره خطرات 
مصرف خودسرانه دارو 

در مبتلایان آلرژی

 

  ســرویس سلامت // احتمالا تاکنون با این موضوع مواجه 
شده اید که نوزادان دائما در حال نفخ کردن بوده و به کرات 
باد گلو زده و دچار مشکلات ناشی از دفع گاز معده می شوند.

 تقریبا تمامی والدین در همه جای دنیا مجبور هســتند ساعات 
زیادی از زمان خود را صرف رسیدگی به امور نوزادشان کنند. در 
این میان یکی از اصلی ترین مشکلات پیش رو، نحوه تغذیه نوزاد 

و مشکلات ناشی از آن است.
  معمولا فرایند تغذیه نوزاد با مشکلات خاص خود همراه بوده و 
در این میان بیشتر نوزادان پس از غذا خوردن دچار دل درد شده 
و باید شــخصی برای چند دقیقه آن ها را در آغوش گرفته و به 
آرامی به پشتشان ضربه بزند تا به اصطلاح باد گلو زده و راحت 
شــوند در غیر این صورت نوزاد دچار دل درد شده و شروع به 

گریه و بی تابی می کند.
  حال ممکن است این سوال برای بسیاری از والدین پیش بیاید که 
دلیل این موضوع چیست و چرا نوزادان به نسبت افراد بالغ بسیار 

بیشتر دچار مشکل نفخ و بادگلو می شوند.
  دلیل این موضوع از نظر پزشــکی چندان پیچیده نیســت، زیرا 
نوزادان شــیرخوار به دلیل اینکه هوای زیادی را همراه با شــیر 
می بلعند، دچار مشکل تجمع هوا در معده خود می شوند بنابراین 
این موجودات کوچک پس از تغذیه یا باید باد جمع شده در معده 
را به آرامی از بدنشان خارج کرده و یا استفراغ کرده و آروغ های 

همراه با شیر دلمه شده از دهانشان خارج می شود.
از سوی دیگر باید توجه داشت که به نظر می رسد نوزادان نسبت 
به بزرگسالان بیشتر مستعد استفراغ هستند و احتمالاً این موضوع 
ارتباطی با تجمع هوا در معده آنها نداشته و به عنوان یک استراتژی 

محافظتی در انسان تکامل یافته است.
  برای بزرگســالان، ارزش کالری مــواد غذایی کهنه و غیر تازه 
ممکن اســت بیشتر از خطر سموم باشد؛ اما کودکان به دلیل وزن 
کمتر و سیستم ایمنی کمتر توسعه یافته در برابر مسمومیت غذایی 
و بیماری به مراتب آسیب پذیرتر هســتند. استفراغ نوزادان در 
حالت عادی نشان  دهنده رویکردی امن  تر از محافظت در برابر 

موادغذایی مسموم است.
  بنابراین این بار اگر با مشکل بادگلو، دل درد و استفراغ نوزادان 
مواجه شدید، بی دلیل نگران نشوید. در خاتمه به یاد داشته باشید 
این شــرایط همگی مرتبط با زمان پس از تغذیه بوده و معمولا 
به طور محدود و با ریتم مشخصی انجام می شود به همین دلیل اگر 
با دل درد غیر عادی و استفراغ بی دلیل نوزاد مواجه شدید حتما 

با پزشک متخصص اطفال مشورت کنید.

چرا نوزدان 
مدام نفخ دارند؟ 

  سرویس ســلامت // مصرف روغن های جامد و 
نیمه جامد، باعث رسوب اسیدهای چرب اشباع 
در رگ ها، تنگی و انســداد عروق قلب و سکته 
قلبی می شود. بنابراین برای حفاظت از قلب خود 

این روغن ها را مصرف نکنید. 
  مصرف روغن های جامد و نیمه جامد، باعث رسوب 
اسیدهای چرب اشباع در رگ ها، آترواسکلروز) سفت 
شدن جدار عروق(، تنگی و انسداد عروق قلب و سکته 
قلبی می شود. بر اساس نتایج آخرین یافته های علمی 
در جهــان، مصرف روغن های جامــد و نیمه جامد 
همچنین به علت دارا بودن اســید چرب ترانس بالا 
خطر بروز سرطان سینه در خانم ها و سرطان پروستات 
در آقایان را افزایش می دهد.مصرف خانگی روغن های 
جامد به هیچ عنوان توصیه نمی شود. روغن جامد به 
علت بافت مورد نیاز شــیرینی ها، عمدتاً در قنادی ها 
کاربرد دارد. اسیدهای چرب اشباع موجود در روغن 
جامد ابتــلا به بیماری های قلبــی - عروقی و انواع 

سرطان ها را به دنبال دارد.
  اگر چه این روغن ها درحال حاضر در کشــور ما با 
اصلاح فرمولاسیون و بهبود کیفیت به روغن نیمه جامد 
تبدیل شده اند که مقدار اسیدهای چرب اشباع و ترانس 

کمتری نســبت به روغن جامد دارند، ولی باید توجه 
داشت که روغن نیمه جامد هم در مقایسه با روغن های 
گیاهی مایع، مقادیر بیشتری اسید چرب اشباع و اسید 
چرب ترانس دارد و مصرف آنها خطراتی مانند افزایش 
کلسترول بد خون LDL، تنگی و انسداد عروق قلبی 
و نهایتا سکته قلبی را به دنبال دارند؛ بویژه افرادی که 
دچار اختلالات چربی خون و کلســترول بالا هستند 

نباید از روغن جامد و نیمه جامد استفاده کنند.
  بنابراعلام دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت، توصیه 
می شود برای پیشگیری از بیماری های قلبی- عروقی 

از روغن های مایع با منشاء گیاهی استفاده شود.
چربی های مایع، روند بروز آترواسکلروز )سفت شدن 
جدار عروق( را کند می کند. روغن نباتی مایع درصد 
بسیار کمی اسید چرب اشباع و مقادیر قابل ملاحظه ای 
اسیدهای چرب غیر اشباع که برای حفظ سلامت قلب 
ضروری است را دارند و میزان اسید چرب ترانس آن 
کمتر از 2 درصد و در بعضی از روغن های مایع تقریبا 
صفر اســت که زیرو ترانس نامیده می شوند. مصرف 
روغن های مایع قطعا برای حفظ ســلامت به روغن 
حیوانی و روغــن نباتی جامد و نیمه جامد ارجحیت 

دارد.

چرا نباید روغن جامد مصرف کنیم؟

  سرویس ســلامت // نتایج یک مطالعه جدید نشان می  دهد که 
هدفون  ها نســبت به بلندگوهای عادی تأثیر بسیار بیشتری بر 
شنوندگان دارند، زیرا آن ها صداها را درون سر شما قرار می  دهند. 
بر این اساس اعلام شد استفاده از هدفون باعث درک بهتر مطالب 

شنیداری می شود.
  این روزها بســیاری از افراد از کتاب های صوتی، پادکست ها و سایر 

اطلاعات ارائه شده به صورت فایل های صوتی استفاده می کنند.
 تیمی از پژوهشگران به بررسی تاثیر نوع و ابزارهای گوش کردن به این 
فایل ها پرداخته و دریافتند اســتفاده از هدفون می تواند تاثیر به مراتب 

بهتری در درک مطالب این فایل ها داشته باشد.
  آن امیر )On Amir( یکی از اعضای این تیم تحقیقاتی و استاد بازاریابی 
در دانشگاه کالیفرنیا، سن دیگو، درباره موضوع فوق می گوید: هدفون  ها 
پدیده  ای به نام محلی  سازی درون سر را تولید می  کنند و شنونده احساس 

می کند که گویی صدا داخل سر وی پخش می شود.در نتیجه، شنوندگان 
فرد گوینده و مطالب گفته شــده را از نظــر فیزیکی و اجتماعی به خود 
نزدیک  تر می  دانند. در نتیجه، ارتباط ایجاد شده بین گوینده و مخاطب، 
گرم  تر شده و مخاطبین احساس همدلی بیشتری کرده و حتی راحت  تر 

متقاعد می شوند.
  به گفته محققان، این یافته ها می تواند پیامدهای مهمی برای برنامه های 
آموزشی، کار از راه دور و تبلیغات داشته باشد. اعضای این تیم مطالعاتی 
در مجموعه ای از آزمایش  ها و نظرســنجی  هایــی که روی بیش از ۴ 
هزار نفر انجام شــد، دریافتند که هدفون تأثیر بسیار قوی  تری نسبت به 

بلندگو های عادی بر ادراک، قضاوت و رفتار شنوندگان دارد.
  بر اساس این یافته ها، استفاده از هدفون می  تواند در زمینه  های متنوعی 

از جمله کار از راه دور و آموزش در محل کار، مفید واقع شود.
  جولیانا شــرودر، اســتادیار مدیریت در دانشــگاه کالیفرنیا، برکلی و 

از اعضــای این تیــم مطالعاتی درباره موضوع فوق گفت: ســازمان  ها 
ممکن اســت این تحقیق را هنگام طراحی آموزش  هــا یا وبینار های 
خود در نظــر بگیرند. به عنوان مثــال، مدیران ممکن اســت کارکنان 
را تشــویق کنند که به آموزش هــای ایمنی یا وبینارها با اســتفاده از 
هدفون گوش دهند. این اقدام ممکن اســت به طــور موثرتری نگرش 
 و رفتار آنها را در مقایســه با گــوش دادن از طریق بلندگو های عادی

 تغییر دهد.
  امیر در تکمیل توضیحات همکارش افزود: شــرکت ها می توانند برای 
تشــویق کارمندان به اســتفاده از هدفون، این تجهیزات را برای آن ها به 
رایگان تهیه کنند.به گفته محققان، استفاده از هدفون همچنین ممکن است 
مخاطبان وفادارتر و درگیرتری را برای شخصیت  های کارکنان ایجاد کند. 
تحقیق ما پیشنهاد می کند که نحوه شنیدن مطالب به طور مجزا از محتوای 

این مطالب بر مخاطبی تاثیر دارد.

برای درک بهتر مطالب از این وسیله استفاده کنید 

ن سند مالکیت آگهی فقدا
نظر به اینکه سارا حاتمی به استناد استشهادیه محلی بوارده شماره  ۱۴۰۰۶۲۶۵۵۷۴۴۰۰۰۶۵۸ مورخ ۱۴۰۰/۱۱/۰۶ 
درخصوص پلاک ۴۷۶۰۰ فرعی از ۳ اصلی واقع در بخش دو بندرعباس مدعی شده است که سند مالکیت ششدانگ 
یک دستگاه آپارتمان به نام سارا حاتمی ثبت و سند مالکیت به شماره چاپی 9۱۲۱9۷ سری ج/9۸ به نامش صادر گردیده 
سپس برابر اسناد رهنی ۲۱۵۰۵ مورخ ۱۳9۸/۱۲/۱۵ و ۲۱۲۷۷ مورخ ۱۳9۸/۱۰/۲۸ دفترخانه ۴9 بندرعباس در رهن بانک 
کشاورزی شعبه سازمان جهاد کشاورزی بندرعباس قرار دارد و نامبرده تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است 
لذا باستناد ماده ۱۲۰ آیین نامه اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هر کس مدعی انجام معامله نسبت به 
پلاک مذکور و وجود اصل اسناد مالکیت در نزد خود می باشد بایستی از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز اعتراض 
خود را ضمن ارائه اسناد مالکیت به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید بدیهی است پس از انقضای مهلت قانونی مذکور و 

عدم وصول اعتراض و یا وصول اعتراض و عدم ارائه اسناد نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی بنام متقاضی اقدام خواهد شد . ۱۴۰۰/۶9۴ م/الف
تاریخ انتشار : ۱۲/۱۱/ ۱۴۰۰

اسمعیل ربیعی نژاد
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

  سرویس سلامت // ناخنک نوعی بافت همبندی مثلثی شکل 
است که به علت رشد بیش از حد کره چشم ایجاد می شود و به 

سمت قرنیه گسترش پیدا می کند.
  به نظر می رسد ناخنک پدیده ای دژنراتیو و تحریکی باشد که تحت 
تاثیر اشعه ماوراء بنفش ایجاد می شود زیرا در افرادی که ساعات زیادی 
را در هوای آزاد به خصوص در نواحی اســتوایی می گذرانند شایع تر 
است. در صورتی که ناخنک روی محور بینایی برسد یا باعث ناراحتی 

قابل توجه بیمار شود ضرورت دارد که با جراحی آن را بردارند.
در 3۰ تــا 5۰ درصد بیماران ناخنک بعــد از عمل جراحی به وجود 
می آید. پرتو درمانی با اشعه بتا احتمال عود پس از جراحی را کم می کند 

اما خود اینکار بدون عارضه نیست.
  قطره چشمی میتومایسین )نوعی داروی آنتی متابولیت( در جلوگیری 
از عود ناخنک موثر است. میتومایسین داروی ضد نئوپلاسمی است که 

عوارضی مانند التهاب، فوتوفوبی، اشک ریزش و درد ایجاد می کند.

ناخنک؛ بیماری که
 کره چشم را درگیر می کند 
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  گروه گزارش // با وجود پیشــروی امیکرون، توجه مردم به 
رعایت پروتکل ها کاهش یافته و نمونه عینی آن شلوغی بازارها 

در آستانه ورود به سال جدید است. 
  در ایام منتهی به پایان سال 1۴۰۰ قرار داریم و از این رو به مانند همه 
ساله شوق و ذوق فرارسیدن ایام عید نوروز و رسم دیرینه ایرانی ها به 
نوپوشی، همگان را ترغیب می کند که در چندین نوبت سری به بازارها 

بزنند و خریدهای شب عید خود را انجام دهند. 
   اما در این ایام به ویژه در استان هرمزگان خبرهای خوبی از حیث 
کرونایی در ســنین پایین به گوش نمی رسد به طوری که در روزهای 
اخیــر دومین کودک یک ســاله هرمزگانی نیز جان خــود را بر اثر 
کووید19 از دســت داد و این نشــان از کاهش رعایت پروتکل ها و 

استفاده از ماسک است. 
  امروز اگر به بازارها مراجعه کنید مشاهده می کنید در کنار بزرگسالانی 
که خبری از اســتفاده از ماسک در آن ها نیست کودکان بی دفاع ترین 
حالت را دارند چرا که در ظاهر پدر و مادرها هنوز بر همان باور قبلی 
که کودکان کرونا نمی گیرند قائل هســتند و نمی خواهند باور کنند که 

آن ها را خطرات بیشتری تهدید می کند.
  بازاریان و کســبه شــهر بندرعبــاس از مردم درخواســت دارند، 

پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند و برخی از کسبه تصمیم گرفته اند 
به مشــتریان بدون ماســک خدمات ندهند و از آن سو نیز برخی از 
بازاریان ماسک و مواد ضد عفونی کننده در مغازه هایشان گذاشته اند تا 

به مشتریان فاقد ماسک ارائه دهند.
  فاطمه نوروزیان ســخنگوی دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان در 
گفت  وگو با تسنیم اظهارداشت: شلوغی شهرها و بازارها بسیار زیاد 
اســت اما یک نکته ای را نباید فراموش کنیم چرا که ما واکسیناسیون 
انجام داده ایم که اصناف بتوانند به فعالیت خود ادامه دهند و مردم به کار، 
تحصیل و زندگی خود برسند اما در کنار واکسیناسیون باید یاد بگیریم 

که چگونه با کرونا زندگی کنیم.
  وی افزود: باید پروتکل های بهداشتی در کنار واکسیناسیون نیز رعایت 
شوند چرا که واکسن ها اصولا از ابتلا به کرونا نمی توانند جلوگیری کنند 
و با توجه به جهش های متعددی که این ویروس داشــته است اما به 
صورت واضح و ملموس از بستری و مرگ و میر جلوگیری می کند. 

  نوروزیان خاطرنشــان کرد: شلوغی شهرها و بازارها می تواند باعث 
شیوع بیشتر و گسترش بیماری شود مخصوصا اگر پروتکل ها رعایت 
نشود لذا ساحل، کافی شاپ ها، رســتوران ها، مطب ها و مجتمع های 

تجاری به شدت در حال شیوع ویروس هستند. 

   گروه گــزارش // موضوع صنوف آلاینده و مزاحم که بیش از دو 
دهه بحث خروجش از شــهر مطرح بوده و در یک دهه اخیر این 
موضوع بسیار داغ شد و انتظار می رفت چند سال قبل این صنوف 
به خارج از شــهر انتقال یابند و شــهروندان از آلودگی صوتی و 
محیطی و تصرف پیاده روها نجات یابند که متاسفانه تاکنون صنوف 
آلاینده به خارج از شهر بندرعباس منتقل نشده است و همچنان 
در شهر لانه کرده اند و بر روی مخ شهروندان رژه می روند. روزنامه 
دریا در چندین گزارش به این موضوع می پردازد. در قسمت اول 

این گزارش با ما همراه باشید. 
  خبرگزاری مهــر در 23 خرداد 139۷ نیز گزارشــی جامع را در این 
حوزه منتشر کرد که مرور آن خالی از لطف نیست تا خوانندگان خودشان 
قضاوت کنند در این سه سال چه تغییری در انتقال صنوف مزاحم و آلاینده 
از داخل شهر بندرعباس صورت گرفته که این گزارش را بازنشر می کنیم. 
 ۲۰ ســال انتظار برای انتقال صنوف آلاینده به خارج از 

شهر بندرعباس
  خبرگزاری مهر در ســال 9۷ نوشت: انتقال صنوف آلاینده به خارج از 
شهر بندرعباس با گذشت 2۰ سال از طرح آن لاینحل مانده و هیچ کدام 
از دولت ها و استانداران نتوانسته اند این انتقال را به نحو احسن انجام دهند.

رسته درب و پنجره سازی، تعمیرات اگزوز، تعمیرات خودرو، نجاری ها و 
بنکداران و... جزو صنوفی قرار گرفته اند که موجب ایجاد آلایندگی های 
زیســت محیطی و حتی ترافیکی در شهر هســتند. از این رو از دو دهه 

گذشته انتقال این صنوف در دستور کار مدیران استانی قرار گرفته است.
 شرکت شهرکهای صنعتی آمادگی کامل برای همکاری با 

صنوف را دارد
  سید امیر امیری زاده مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی هرمزگان در 
گفتگو با خبرنگار مهر در تشریح آخرین وضعیت انتقال صنوف مزاحم 
به خارج از شــهر بیان داشت: شرکت شــهرک های صنعتی در گذشته 
شیوه های مختلفی برای انتقال صنوف مزاحم پرترافیک شهری به نواحی و 
شهرک های تخصصی صنفی بوده است.وی عنوان کرد: 8۶ رسته سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان مشخص کرده است که هم صنوف آلاینده 
و پرترافیک هســتند که قرار است در شهرکهای تخصصی صنفی مستقر 
کنیم. به گفته امیری زاده، در گذشته شیوه های دیگری همچون تشکیل 
تعاونی توسط خود اصناف مطرح شد تا این تعاونی ها با دریافت زمین 
شــهرک های صنفی را ایجاد کنند. روش بعدی هم قرار بود شهرداری ها 

انجام بدهد ولی تمام این کارها ابتر مانده است و به نتیجه نرسیده است.
  وی افزود: به همین دلیل معاون بازرگانی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
انتهای ســال 9۶ تفاهم نامه ای را مابین معاونت اقتصادی  و بازرگانی 
وزارت صنعــت، معدن و تجارت، اتاق اصناف ایران و ســازمان صنایع 
کوچک ایران و شهرکهای صنعتی منعقد می کنند تا موضوع صنوف مزاحم 

را ساماندهی کنند. 
  در ایــن تفاهم نامه ارائه خدمات و آموزش هــم مورد توجه بود.وی 
خاطرنشــان کرد: در این تفاهم نامه شورای عالی راهبری برای توسعه 
بنگاه های خرد، کوچک و متوسط مشخص شده است. متشکل از وزارت 
کشور، وزارت راه و شهرسازی، شهرداری تهران، سازمان محیط زیست، 
اتاق اصناف ایران، معاونت اقتصادی صنعت، معدن و تجارت عضو هستند. 

همچنین کارگروه استانی هم تشکیل شد.
  امیری زاده تصریح کرد: در این کارگروه اصرار بر این نیست که شرکت 
شهرکهای صنعتی بیایید و در نواحی صنعتی و صنفی تخصصی را ایجاد 
کندو بلکه قرار بر این است اگر بخواهیم شهرک ناجی صنفی تشکیل شود 
در این کارگروه باید تصمیم گیری شــود. وی اضافه کرد: در بندرعباس 
دو قطعه زمین برای انتقال صنوف در نظر گرفته شده است که مالکیت آن 
با شــهرداری است، متاسفانه تا کنون به نتیجه نرسیده است و دو جلسه 
کارشناسی تا کنون برگزار شد و یک سری مزایایی را شرکت شهرک های 

صنعتی دارد، همچنین درخواســت های اتاق اصناف استان دارد و یک 
سری برنامه ها هم شهرداری اعلام کرده است.وی در بیان مزایای شهرک 
تخصصی صنفی بیان داشت: مزایای متولی بودن شرکت شهرکهای صنعتی 
این است که می توانیم زمانیکه اصناف پروانه بهره برداری را بگیرند سند 

مالکیت زمین را اعطا کنیم که ظاهرا شهرداری این امکان را ندارد.
  امیری زاده افزود: در شهرک های صنعتی و نواحی می توانیم بدون اخذ 
هزینه پروانه ساخت و بهره برداری را می دهیم. یک ظرفیت قانونی برای 
شرکت شهرک های صنعتی است در ماده 81 قانون الحاق دو، دستگاه های 
خدمات رســان موظف هستند خدمات مورد نیاز شهرک های صنعتی و 

نواحی صنفی را تا درب شهرکها و نواحی صنفی بیاورند.
  شهرداری بندرعباس اصراری برای متولی شدن انتقال 

صنوف ندارد
  اسماعیل موحدی نژاد معاون سابق خدمات شهری شهرداری بندرعباس 
در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه یکی از برنامه های جدی شهرداری 
و شورای شهر ساماندهی صنوف مزاحم است، عنوان کرد: دو قطعه زمین 
واگذر شده و سند به نام شهرداری صادر شده است.مبلغی هم در سال 9۶ 
و 9۷ در بودجه شهرداری مشخص شده است. 2۰ میلیارد تومان تسطیع 
اراضی انجام شده اســت.وی ادامه داد: هیچ اصراری نداریم که موضوع 
انتقال صنوف و اعطای اراضی توســط شهرداری انجام شود، تجریبات 
سایر شهرهای کشور که در این زمینه کار کرده اند را بررسی کردیم. سه 
شهر شیراز، اصفهان و تهران شهرهای بوده اند که شهرداری متولی انتقال 

صنوف بوده است.
  موحدی نژاد خاطرنشان کرد: این موضوع سه ضلعی است، شهرداری، 
اتاق اصناف و سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سه ضلع موضوع 
انتقال اصناف به خارج از شهرها هستند.وی عنوان کرد: جلسات متعددی 
با اصنافی که به عنوان صنوف مزاحم و آلاینده مشخص شده است برگزار 
کرده ایم. نکته این است که در مرحله بعد از آماده سازی زمین با اصناف 
به نتیجه نرسیده ایم که مکانی که الان وجود دارد در واقع به چه شکل با 

متولیان وارد کار شویم.
 دولت نبایــد در امر انتقال صنوف مزاحــم به خارج از 

شهرها ورود کند
  صالح دریانورد رئیس ســازمان برنامه و بودجه هرمزگان در پاسخ به 
ســئوال مهر در مورد متولی گری دولت برای انتقال اصناف بیان داشت: 
کشــور به این سمت می رود که سرمایه گذاری توسط بخش خصوصی 
و تعاونی ها انجام شود. تجربه هایی که داریم تجربه های ناموفق است. 

دولت نباید در امر انتقال صنوف مزاحم از شهرها ورود کند.
  وی افزود: تا کنون عملکرد شهرداری در مدیریت صنوف راضی کننده 
نبوده است.دریانورد خاطرنشان کرد: هدف ما از انتقال صنوف به خارج 
از شهرها این است که ترافیک شهری را کاهش دهیم و میزان آلایندگی 

بعضی از فعالیت ها در شهر کم شود.
وی تصریح کرد: صنوف می توانند با تشکیل تعاونی و یا شرکت می توانند 
با دولت وارد مذاکره برای انتقال صنوف آلاینده به خارج از شهر شوند. 
بحث انتقال ســند و مالکیت موضوع پیچیده نیست و نباید دولت مجددا 

وارد شود و با بروز هر مشکلی صنوف یقه دولت را بگیرند.
  فرمانداری پاسخگوی اصناف نیست

  عبدالمجید جلالی رئیس ســابق اتاق اصنــاف هرمزگان در گفتگو با 
خبرنگار مهر در مورد انتقال صنوف به خارج از شهرها بیان داشت: 2۰ 
سال پیش در زمان نصر اصفهانی فرماندار وقت بندرعباس موضوع انتقال 
صنوف مزاحم و آلاینده زده شد. باید در اصل بگوییم صنوف ناسازگار 
با محیط زیســت.وی افزود: 2۰ سال پیش 3۰۰ هزار تومان وجه نقد از 
صنوف مزاحم و آلاینده در شهر بندرعباس به حساب فرمانداری واریز 
شــد و تا کنون نه زمینی و نه پاسخی از سوی فرمانداری به صنوف داده 
می شود. جلالی اظهارداشــت: در دولت گذشته اصناف کشور با رئیس 
جمهور دیداری داشــتند و طرح موضوع شد و با دستور رئیس جمهور 
پس از 5 روز مصوبه هیئت وزیران ابلاغ شد که شرکت شهرکهای صنعتی 
نواحی صنفی احداث کنند و صنوف منتقل شــوند، منتهی با رای دیوان 
عدالت اداری مصوبه هیئت وزیران باطل شد و به سمت و سویی رفت که 

مشکل صنوف به طریق دیگری انجام شود.
  به گفته وی، بحث امکانات شــرکت شهرکهای صنعتی است که چندین 
جلسه با معاون وزیر وقت در این راستا در استان و تهران داشتیم. آمادگی 

شرکت شهرکهای صنعتی با پتانسیلی که دارد و امکاناتی که فراهم کرده اند.
  وی پیشــنهاد داد: ظلم است که صنف بعد از این همه سال بیایید و در 
جایی قرار بگیرد که همچنان اجاره نشین باشد. پیشنهاد داریم که مالکیت 
به افراد تعلق بگیرد ضمن اینکه در بافت فعلی شــهری درصد زیادی از 
صنوف مســتاجر است.جلالی اضافه کرد: متاسفانه شهرداری هر روز به 
دلایلی اقدام به تهدید صنوف می کند در بلوار امام حسین)ع( بارها صنوف 
را تهدید کرده است بیایید و صنوف را به کمیسیون ماده 1۰۰ ببرند و طبق 

قانون رفتار کنند. باید مر قانون اجرا شود.
  سناریوهای مختلف

  خلیل قاســمی رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان نیز 
در گفتگو با مهر عنوان کرد: سناریوهای مختلفی پیشنهاد شد و تجارب 
مختلفی هم داریم. همه تعاونی ها شــکل گرفت. رسته ها انجام شد. در 
آخرین مصوبه هیئت وزیران که شــهرداری ها در کل کشور مکلف کرد 
که ساماندهی صنوف را انجام بدهند. اما این تجربیات هم مزایا و معایبی 
داشــت.وی معتقد است: با وسعت کار شهرداری و کندی کاری که دارند 

نمی شود کار را با شهرداری جلو ببریم. 
  اگر شرکت شهرکها پیش قدم شود

قاسمی با ارائه پیشنهادی که مجوزی به نام شهرک صنفی خصوصی صادر 
شود، ادامه داد: صنوف توان مالی برای ایجاد زیرساختها ندارند، پیشنهاد 
داریم که شرکت شهرکهای صنعتی زیرساخت را ایجاد کند و قطعه بندی 
کند و بر اساس تیپ مشخص و شرایطی که در این رسته ها پیشنهاد شده 
اســت و با محیط زیست هم جلسه گذاشته شده است،در اختیار صنوف 

بگذاریم .
  صنوف مزاحم شهر بندرعباس ساماندهی می شوند

معاون سابق هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری هرمزگان 
گفت: در پی دستور استاندار هرمزگان صنوف مزاحم در شهر بندرعباس 
ساماندهی می شوند.ایرج حیدری در نشست ساماندهی صنوف مزاحم 
و ناسازگار با محیط زیست شهر بندرعباس، عنوان کرد: صنوف مزاحم 
و ناسازگار با محیط زیست شهر بندرعباس ساماندهی می شوند که این 
طرح نیاز به آزمایش و خطا ندارد و در بسیاری از شهرهای دیگر کشور 

اجرا شــده و به ثمر نشسته اســت.وی افزود: برای ساماندهی و انتقال 
صنوف مزاحم شــهر بندرعباس جانمایی زمین صورت خواهد پذیرفت 
 و شهرداری اقدام به آماده سازی زیرساخت های مورد نیاز در این رابطه

 خواهد کرد.
  وی اظهار داشــت: زمین با قیمت مناسب به صاحبان اصنافی که شامل 
این طرح می شــوند واگذار می شود و زمین ارزش افزوده بسیار خوبی 
دارد.حیــدری گفت: صاحبان اصناف پس از دریافت زمین باید در یک 
ســاز و کار و بازه زمانی مشخص  ملک خود را در محل جدید احداث 
کنند و در واگذاری زمین ها باید به توانایی صاحبان اصناف برای عملیاتی 

شدن طرح توجه کرد.
  وی بیان داشــت: طرح ســاماندهی صنوف مزاحم شــهر بندرعباس 
و جانمایــی آنها در یک مکان مشــخص  علاوه بــر کاهش آلودگی 
 هــوا و آلودگــی صوتــی باعــث رونق فعالیــت های ایــن بخش

 می شود.
وی تصریح کرد: ساماندهی صنوف مزاحم شهر بندرعباس و استقرار آنها 
در یک مکان مشخص علاوه بر رونق این بخش موجب زیبایی  سیمای 

شهر و تسهیل امور مردم می شود.
  حیدری خاطرنشان کرد: شهرداری با همکاری سازمان صنعت، معدن و 
تجارت و سایر دستگاه ها  باید نسبت به ساماندهی صنوف مزاحم اقدام 
کند و در بسیاری از شــهرهای بزرگ و کوچک، شهرداری ها  اقدام به 

این امر نموده اند.
  همچنیــن معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری هرمزگان نیز در 
این نشست گفت: اســاس کار در طرح ساماندهی صنوف مزاحم شهر 
بندرعباس این است که این طرح باید در یک چارچوب و مدل مشخص 

اجرا شود تا به نتیجه مورد نظر منتج گردد.
  رضا مدرس تصریح کرد: مدل استقرار این صنوف نیز باید مشخص باشد 
و متولی اجرای این طرح چه شــهرداری، اداره کل شهرک های صنعتی 
استان، ســازمان صنعت، معدن و تجارت و یا اگر خود صنوف هستند، 

مشخص و طرح در قالب یک ساز و کار مشخص پیش برده شود.

علی زارعی/دریا 
daryaz           @gmail.com1359

گزارشی از شلوغی بازار بندرعباس؛

 شیرینی عید را 
با عادی انگاری کرونا تلخ نکنیم 

لزوم خروج آلاینده ها به خارج از شهر بندرعباس 

صنوف مزاحم و آلاینده همچنان در شهر لانه کرده اند محمد رسول مرادی
قسمت اول


